
Nowe boisko 
w Kobylnicy
Gmina Kobylnica wzbogaci-
ła się o kolejny nowoczesny 
obiekt sportowy. Około 690 ty-
sięcy złotych samorząd wydał 
na modernizację dawnych kor-
tów tenisowych, które znajdują 
się przy Szkole Podstawowej im. 
Kornela Makuszyńskiego w Ko-
bylnicy. 

czytaj str. 5

Dyżury oddziałów 
przedszkolnych 
w okresie wakacji 
W okresie wakacji 2018 roku 
będą dyżurować dwa oddziały 
przedszkolne w szkołach na tere-
nie Gminy Kobylnica. 

czytaj str. 7

W NUMERZE:

Mocno taneczna 
sobota
Około 200 par tanecznych ry-
walizowało na parkiecie hali 
sportowej w Kobylnicy w trak-
cie XV Wakacjady Tanecznej 
i Grand Prix Polski w tańcach 
standardowych i latynoame-
rykańskich.

czytaj str. 12
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Tego barszczu 
ma być mniej
330 tysięcy złotych wyda Gmina 
Kobylnica na usuwanie skupisk 
barszczu Sosnowskiego znajdu-
jących się na jej terenie. Prace 
właśnie ruszyły i będą prowadzo-
ne przez najbliższych pięć lat. Na 
walkę z niebezpieczną rośliną sa-
morząd pozyskał pieniądze z puli 
Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego.

czytaj str. 15

Adrian Grodzki
odznaczony przez 
Prezydenta Dudę
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Rada Gminy Uchwaliła
Na podstawie wniosku złożonego przez radnych  działając na podst. art. 20 ust. 3 ustawy  

z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 13 ust 7 Statutu Gminy Kobylnica zwołana 
została nadzwyczajną  sesja Rady Gminy Kobylnica, która odbyła się w dniu 13 czerwca 2018r. 
o godz.  12:00 

Porządek sesji:
1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Zapoznanie radnych i zaproszonego dyrektora z treścią skargi.
4. Umożliwienie swobodnego wypowiedzenia się Pana J. Wilda na przedstawione w skardze      
    zarzuty.
5. Pytania radnych do Pana J. Wilda dotyczące przedstawionych w skardze zarzutów.
6. Dyskusja mająca na celu ocenę uzyskanych informacji od dyrektora w świetle     
     przedstawionych w skardze zarzutów.
7. Wypracowanie decyzji co do dalszych czynności, które powinien podjąć Przewodniczący   
    Rady w związku z przedstawionymi zarzutami i wyjaśnieniami dyrektora.
8. Udzielenie przez dyrektora J. Wilda informacji na temat profilowania klas czwartych z ZSS     
    w Kobylnicy.
9. Wnioski i zapytania radnych.
10. Zakończenie sesji 

Porządek sesji:

1. Otwarcie LV sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym.
4. Informacja dot. oceny zasobów Pomocy Społecznej w Kobylnicy.
5. Informacja dot. rozdysponowania dotacji przeznaczonych na działalność organizacji poza-

rządowych działających na terenie Gminy Kobylnica.
6. Informacja z  wykorzystania dofinansowania udzielonego z  budżetu Gminy w  2017r. dla 

organizacji pozarządowych działalnych na terenie Gminy Kobylnica.
7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:      
1)   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2018 rok,
3) opłaty reklamowej,
4) zniesienia współwłasności nieruchomości położonej w Płaszewie,
5) określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na zapew-

nienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznym przedszkolu lub 
niepublicznej innej formie wychowania przedszkolnego w Gminie Kobylnica,

6) nadania nazwy ulicy w miejscowości Kobylnica,
7) wyrażenia poparcia dla podjęcia działań zmierzających do budowy energooszczędnego 

oświetlenia drogowego typu LED w pasach drogowych dróg gminnych dla wybranych miejsco-
wości na terenie Gminy Kobylnica w formie partnerstwa publiczno-prywatnego,

8) przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica”.
8. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych na LIII sesji Rady Gminy.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zakończenie LV sesji Rady Gminy Kobylnica.

Co w prasie piszczy
Konstytucja, proszę Pań-

stwa, to taki dziwny ame-
rykański wynalazek, który 
z  wielkim poszanowaniem 
przestrzegana jest w  USA od 
17 września 1787, czyli 230 lat 
z ogonkiem. To, że do amery-
kańskiej ustawy zasadniczej 
wprowadzono w  tym czasie 
27 poprawek, świadczy tylko 
o jej uniwersalności i elastycz-
ności. Na wprowadzenie ich 
musiało się jednak zgodzić 
jednomyślnie ¾ stanów tego 
przeszło 300 milionowego 
kraju. Konstytucja od łaciń-
skiego słowa constituo: urzą-
dzać, ustanawiać, regulować, 
powinna 

więc określać: podstawy 
ustroju społeczno-gospodar-
czego państwa, zatem stano-
wić wyłącznie o jego organiza-
cji, kompetencjach i  sposobie 
powoływania najważniejszych 
organów państwa. Zasadni-
czym składnikiem konsty-
tucyjnej materii winny być 
jednak podstawowe prawa, 
obowiązki i  wolności oby-
watelskie. Uczeni w  prawie 
dodają też, że na straży kon-
stytucji stoi głowa państwa. 
Gazeta Wyborcza przytacza 
słowa prezydenta Andrzeja 
Dudy, które wygłosił z  okazji 
drugiej rocznicy wyboru na 
urząd głowy państwa. Polska 
potrzebuje nowej konstytucji. 
Święto stulecia odzyskania 
niepodległości to najlepszy 
dzień na określenie niezbęd-
nych kierunków zmian ustro-
jowych w  naszym państwie. 
Nikt jednak nie zastanawia 
się czemu ta cała mistyfikacja 
konstytucyjna ma służyć sko-
ro obecny parlament nie ma 
żadnych mocy sprawczych 
do zmiany choćby jednej li-
tery obowiązującej ustawy 
zasadniczej. Może tym razem 
złamiemy ją w  całości? Po-
mysł referendum, jak podaje 
Rzeczpospolita sceptycznie 
przyjmuje nie tylko PiS, ale 
i  opozycja, która nie będzie 
angażować się w  ten projekt, 
bo jak podkreślają politycy PO 

i Nowoczesnej, nie chcą zmie-
niać konstytucji z  prezyden-
tem, który ją łamie. Tylko po-
litycy ruchu Kukiz'15 deklarują 
wsparcie dla zmian zgodnie 
ze scenariuszem prezydenta. 
Prof. Ryszard Piotrowski kon-
stytucjonalista z UW, w wywia-
dzie udzielonym Rzeczpospo-
litej twierdzi, że prezydencka 
inicjatywa referendalna oraz 
ustrojodawcza, wykonywane 
w zgodzie z konstytucją, mogą 
służyć tylko czuwaniu nad 
przestrzeganiem konstytucji, 
a  więc nie inicjowaniu usta-
nowienia nowej i tym samym, 
manifestowaniu zastrzeżeń do 
porządku konstytucyjnego, 
nad którego przestrzeganiem 
prezydent ma czuwać, a  to 
przecież oznacza „pilnować, 
doglądać, opiekować się". Jed-
nym słowem prezydent ma 
być strażnikiem konstytucji, 
na którą przysięgał a nie kon-
testatorem jej postanowień 
i  inicjatorem jej zmiany. Inny 
komentarz do tej politycznej 
inicjatywy przedstawia prof. 
Piotrowski w tygodniku Ango-
ra twierdząc: Jeśli prezydent 
chce zmiany lub nowelizacji 
ustawy zasadniczej powinien 
wnieść konkretny projekt ale 
nie mając wymaganej więk-
szości [...] sformułował rozma-
ite pytania niejednoznaczne, 
mylące niepotrzebne, które 
jednak mogą dać pretekst do 
stwierdzenia, że suweren do-
maga się zmiany. Angora przy-
tacza także przykłady pytań, 
które w obecnej ustawie mają 
już równie silne umocowanie 
oraz takich pytań, które służą 
wyłącznie podniesieniu refe-
rendalnej frekwencji poprzez 
swój wyraźnie populistyczny 
charakter. Kiedy prezydent 
Andrzej Duda ogłosił chęć 
przeprowadzenia referendum, 
napisał Newsweek, w  którym 
Polacy mieliby wyrazić swo-
ją ocenę polskiej konstytucji, 
a  także wolę jej zachowania 
lub zmiany, wszyscy zastana-
wiali się czy jest to być może 
pierwsza suwerenna inicja-

tywa prezydenta, czy kolejna 
decyzja, która trafiła na jego 
biurko z  gabinetu Jarosława 
Kaczyńskiego na Nowogrodz-
kiej. Czy zatem Duda przestał 
się bać Kaczyńskiego i  chce 
stworzyć tamę dla łamania 
porządku konstytucyjnego, 
z czym mamy w Polsce do czy-
nienia od momentu przejęcia 
władzy przez PiS, czy też tak 
bardzo boi się Kaczyńskiego, 
że postanowił dostarczyć mu 
ostatecznego alibi do dalsze-
go łamania Konstytucji III RP, 
zastanawia się również dzien-
nikarz Newsweeka. W  Polsce 
idea konstytucji została w spo-
sób znaczący zwulgaryzowa-
na. Niewątpliwie proces ten 
rozpoczął socjalista Józef Pił-
sudski swoim powiedzeniem: 
Ja tego, proszę pana, nie nazy-
wam Konstytucją, ja to nazy-
wam konstytutą. I wymyśliłem 
to słowo, bo ono najbliższe 
jest do prostituty. Dziś nowi 
włodarze wymyślili już kon-
stytucję dla biznesu oraz kon-
trowersyjną wciąż konstytucję 
dla nauki będącą wynikiem 
personalnej ambicji i  strategii 
min. Gowina. Mamy już więc 
trzy przynajmniej konstytu-
cje a  postanowień tej jednej, 
zasadniczej przestrzegać nie 
potrafimy.

Z  sondażu przeprowadzo-
nego dla Dziennika Gazeta 
Prawna wynika, że Polacy 
chętnie wzmocniliby pozy-
cję ustrojową prezydenta. Za 
zwiększeniem konstytucyj-
nej władzy głowy państwa 
opowiedziało się 53,3 proc. 
badanych. Tylko niecałe 10 
proc. chciałoby wzmocnienia 
roli premiera. Rzeczpospoli-
ta powołując się na sondaż 
Instytutu Badań Rynkowych 
i  Społecznych IBRiS. podaje 
jednak, że 40 proc. badanych 
opowiedziało się za obecnym 
podziałem władzy między 
rząd i  premiera a  prezydenta, 
a tylko 15,7 proc. za modelem 
prezydenckim. A może już nikt 
nam prawdy nie mówi.

Ob. Piszczyk

Raport techniczny

Wójt Gminy Kobylnica informuje, że w  związku z  wy-
stąpieniem na terenie Gminy niekorzystnego zjawiska 
atmosferycznego jakim jest susza istnieje możliwości 
składania wniosków o  dokonanie szacowania szkód 
w uprawach rolnych .

Wnioski należy składać w  sekretariacie Urzędu Gminy w  Kobylnicy 
w godzinach pracy Urzędu w terminie do 10 lipca 2018r. Druki wnio-
sków dostępne są w  siedzibie Urzędu Gminy (pok. Nr 3 ) oraz do po-
brania ze strony internetowej.

Na podstawie otrzymanych zgłoszeń, komisja do szacowania strat 
w  gospodarstwach rolnych i  działach specjalnych produkcji rolnej 
przeprowadzi lustrację upraw w celu stwierdzenia faktycznego zakre-
su szkód.

Szacowanie szkód przebiegać będzie na podstawie Rozporządzenia 
Rady Ministrów z  dnia 27 stycznia 2015 r. w  sprawie szczegółowego 
zakresu i  sposobów realizacji niektórych zadań Agencji Restruktury-
zacji i Modernizacji Rolnictwa ( Dz. U. z 2015 r. , poz. 187 ze zm. ) oraz 
w  oparciu o „ Wytyczne dla Komisji powołanych przez Wojewodę do-
tyczące ogólnych zasad szacowania szkód w gospodarstwach rolnych 
i  działach specjalnych produkcji rolnej, w  których wystąpiły szkody 
spowodowane przez suszę, grad, deszcz nawalny, ujemne skutki prze-
zimowania, przymrozki wiosenne, powódź, huragan, piorun, obsu-
niecie ziemi lub lawinę” z dnia 29.05.2018r. Szacowania wartości start 
w gospodarstwie liczona będzie w stosunku do całej produkcji danego 
gospodarstwa, zarówno roślinnej jak i zwierzęcej.
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Czytasz? Sięgnij po sto książek 
a być może wygrasz nagrody
Kobylnicka biblioteka nagrodzi najaktywniejszych czytelników. Spośród 
osób, które w czasie całego roku sięgną po co najmniej 100 książek, 
wylosowany zostanie szczęśliwiec, który otrzyma smartfona. 

Na niecodzienną formę pro-
mocji czytelnictwa i  odzyska-
nia przez Polskę niepodległości 
zdecydowała się Gminna Bi-
blioteka Publiczna w  Kobylni-
cy. Wspólnym mianownikiem 
łączącym obie sprawy jest licz-
ba 100.

- Konkurs organizowany 
jest z  okazji 100. rocznicy od-

zyskania niepodległości przez 
Polskę. Finalistami konkursu są 
osoby, które wypożyczą i prze-
czytają minimum 100 książek 
w  2018 roku. Później wezmą 
udział w losowaniu cennej na-
grody, nowoczesnego smartfo-
na – tłumaczy Renata Sztabnik, 
dyrektor kobylnickiej książnicy. 

Uczestnikami konkursu 

mogą być czytelnicy Gminnej 
Biblioteki Publicznej w  Kobyl-
nicy wraz z filiami w Kwakowie, 
Wrzącej i Sycewicach. 

Zwycięzcę konkursu orga-
nizowanego przez GBP w Ko-
bylnicy poznany w  czasie 
Podsumowania Roku Czytel-
niczego, które odbędzie się 
lutym 2019 roku. 

Pomorska Wiosna Literacka 
rozkwitła w Kobylnicy 

W dniach 22 – 29 maja 2018 r. GBP w Kobylnicy gościła śmietankę literac-
kiego świata twórczości dla dzieci i młodzieży. W ramach Pomorskiej Wiosny 
Literackiej w bibliotekach i szkołach odbyły się liczne spotkania autorskie.

Jednym ze specjalnych 
gości był Paweł Beręse-
wicz, który w  dość nie-
konwencjonalny sposób 
zachęcał do czytania. Jak 
to się udało? Wystarczyła 
filiżanka wspólnej herba-
ty i miła pogawędka z czy-
telnikami. Pełne dowcipu 
opowieści Beręsewicza 
pozwoliły na skrócenie 
dystansu między auto-
rem a  czytelnikami, co 
sprzyja chęci sięgania po 
książki. Spotkanie z  Ewą 
Chotomską przepełnione 
było piosenkami znany-
mi z  programów „Tik-Tak”, 
„Jedyneczka” czy „Budzik”. 
Ewa Chotomska to córka 
wybitnej poetki Wandy 
Chotomskiej. 

Po spotkaniu, które 
przebiegło w  rozśpiewa-
nej atmosferze dzieci mo-
gły otrzymać wymarzony 
autograf autorki. Z  kolei 
uczniowie SP w  Kwako-
wie spotkali się z  Barbarą 
Gawryluk – dziennikarką 

i  autorką wielu popular-
nych książek takich jak 
„Dżok” czy „Klinika zdro-
wego chomika”. Autorka 
specjalizuje się w  opisy-
waniu prawdziwych hi-
storii  o  niezwykłych lo-
sach zwierząt. Największą 
popularność przyniosła 
jej książka „Baltic”  o  losie 
słynnego przed laty psa, 
który przemierzał Polskę 
na krze lodowej dryfują-
cej po Wiśle. Okazało się, 
że dzieci z Kwakowa miały 
okazję poznać osobiście 
czworonoga, który odwie-
dził kiedyś nasz region. 
Pytaniom i wymianie spo-
strzeżeń przez dzieci nie 
było końca…

Starsi uczniowie mieli 
okazję do spotkań o  nie-
co trudniejszej tematyce. 
Szkołę w  Sycewicach od-
wiedził znany dziennikarz 
i  felietonista Michał Ogó-
rek. Jak na mistrza satyry 
przystało gość barwnie 
i  z  humorem opowiadał 

o  swoich książkach, opi-
sując przy tym ciekawe 
spotkania z wieloma ludź-
mi ze świata kultury i  po-
lityki. Spotkanie umoż-
liwiło młodzieży bliższe 
poznanie Michała Ogórka 
jako pełnego pasji zawo-
dowej, sumiennego, obo-
wiązkowego dziennikarza 
i  literata oraz ciekawego 
świata człowieka.

Innego dnia sycewicka 
młodzież pogłębiała wie-
dzę na temat poetyki i  li-
teratury. W  jaki sposób? 
Uczestnicząc w  warszta-
tach pisarskich Haiku- naj-
drobniejszej formy literac-
kiej. Spotkanie pod okiem 
znanego pisarza Daniela 
Odiji przyniosło efekt 
dodany – jeden z  uczest-
ników po raz pierwszy 
podzielił się swoimi lite-
rackimi próbami. Kolejne 
spotkania w  ramach Wio-
sny już za rok! 

Michał Ogórek to wciąż jeden z najpopularniejszych pisarzy w Polsce. W ramach Pomorskiej Wiosny 
Literackiej spotkał się z uczniami z Sycewic.

Noc Bibliotek 
w GBP w Kobylnicy 

9 czerwca 2018 r. odbyła się pierw-
sza Noc Bibliotek w Kobylnicy. Dorośli 
czytelnicy spotkali się z  Grzegorzem 
Kubickim i Maciejem Drzewickim - au-
torami biografii o  Annie Przybylskiej. 
Dzieci uczestniczyły w  warsztatach 
opartych na książce Anny Czerwiń-
skiej-Rydel pt. "Listy w  butelce". Mali 
czytelnicy śpiewali pieśni patriotyczne, 
tworzyli listy w  butelce, wzięli udział 
w licznych konkursach i zabawach.

Zielone światło dla dalszych 
działań. Wójt z absolutorium

21 czerwca, podczas LVII sesji Rady Gminy Kobylnica, radni zdecydowali 
o udzieleniu absolutorium Wójtowi Leszkowi Kulińskiemu. Głosowanie po-
przedzono rozpatrzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawoz-
daniem z wykonania budżetu za ubiegły rok.

Najważniejszymi punk-
tami czerwcowej sesji było 
głosowanie nad dwoma 
projektami uchwał związa-
nymi z  finansami. Pierwszy 
z  nich dotyczył zatwierdze-
nia sprawozdania finanso-
wego oraz sprawozdania 
z  wykonania budżetu Gmi-
ny Kobylnica za rok 2017, 
drugi - absolutorium dla 
Wójta Gminy Kobylnica.

Jednak zanim doszło do 
głosowania nad absolu-
torium rajcy zostali zapo-
znani z  najważniejszymi 
informacjami dotyczącymi 
stanu finansów samorządu. 
Przedstawiona została także 
pozytywna opinia Regio-
nalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku. W uzasadnieniu 
można przeczytać, że przed-
łożone przez samorząd 
sprawozdanie zawierało 
szczegółowe informacje do-
tyczące źródeł pochodzenia 
dochodów oraz wykonania 
wydatków, co umożliwiło 
ocenę wykonania budżetu. 

W  kolejnej części swoje 
stanowisko przedstawiła 

Komisja Rewizyjna. Jej prze-
wodniczący, Janusz Adam-
czyk, wielokrotnie podkre-
ślał celowość, zasadność 
i  trafność decyzji podejmo-
wanych przez Wójta Gminy 
Kobylnica.

- Komisja Rewizyjna 
w  swojej opinii zawarła 
szereg pozytywnych opinii 
zarówno w  zakresie finan-
sowego, jak i  rzeczowego 
wykonania budżetu w 2017 
roku. Ponadto jednoznacz-
nie stwierdziła, że Wójt 
Gminy Kobylnica decyzje 
o  realizacji poszczególnych 
zadań podejmował z  pełną 
świadomością i  odpowie-
dzialnością, kierując się 
celowością i  literą prawa 
– argumentował Janusz 
Adamczyk.

Ostatecznie „za” udziele-
niem Wójtowi absolutorium 
zagłosowało 11 radnych.

– Dziękuję za to absolu-
torium, ale przede wszyst-
kim dziękuję wszystkim za 
wspólną pracę przy tworze-
niu budżetu oraz podejmo-
waniu decyzji w trakcie jego 

wykonywania. Rok 2017 był 
bardzo udany, zrealizowali-
śmy wiele inwestycji. Jestem 
przekonany, że ta wspólna 
praca skutkuje tym, że gmi-
na się zmienia, a  te zmiany 
są cenione przez mieszkań-
ców.  – mówił Wójt. Ser-
decznie dziękuję radnym za 
zaufanie i całemu zespołowi 
współpracowników, który 
każdego dnia wkłada wiele 
serca, by realizować śmiałe 
zadania – podkreślał Leszek 
Kuliński.

Wójt Gminy Kobylnica, 
tuż po otrzymaniu absolu-
torium, otrzymał gromkie 
brawa od obecnych na Sali 
osób a od radnych – okolicz-
nościowy bukiet kwiatów. 

Uchwalony przez Radę 
Gminy budżet na rok 2017, 
po uwzględnieniu zmian 
wprowadzonych w  ciągu 
roku, zamknął się dochoda-
mi w  kwocie 70 991 985 zł. 
Zrealizowane w  tym czasie 
wydatki opiewają na kwotę 
76 980 090 zł.
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Kaszubska kultura 
ukazana w Konczewie
O tym, jak bogata i barwna jest kultura kaszubska mogliśmy przekonać się w Kończewie, 
gdzie po raz drugi zorganizowano festiwal poświęcony szeroko rozumianej kaszubszczyź-
nie. Nie brakowało ludowej muzyki, gastronomii, zwyczajów i zabaw.  

- Odzwierciedleniem kul-
tury kaszubskiej była typowa 
chata kaszubska, wykona-
na przez nauczycieli szkoły, 
przed którą znajdowały się 
stoły pełne regionalnej za-
stawy, stroje, instrumenty 
muzyczne – mówi Grażyna 
Pioterek, dyrektor szkoły 
w Kończewie.

Organizatorzy rozstrzy-
gnęli też Konkurs Plastyczny 
pn. „Zwyczaje i  obrzędy na 
Kaszubach”. Z  terenu całe-
go powiatu zostało nade-
słanych 48 prac konkurso-
wych, których autorami byli 
uczniowie szkół podstawo-
wych i  gimnazjów. Pamiąt-
kowe nagrody wręczono 12 
uczestnikom.

Mogliśmy także śledzić ry-
walizację uczniów w  Gmin-

nym Konkursie Czytelni-
czym „Mistrz Pięknego 
Czytania w języku kaszub-
skim”,  oglądać popisy 
cheerleaderek, występy 
dzieci z  oddziału przed-
szkolnego oraz pokaz 
baletu w  wykonaniu ze-
społu Active Fitness  ze 
Słupska.

- Festiwal uświetnił wy-
stęp uczniowskiego ze-
społu „Jantar” z  Motarzy-
na, który  zaprezentował 
się w  tańcach: Szewiec, 
Welewetka. Podczas fe-
stiwalu wystąpił również  
Leszek Bolibok i  Rafał 
Rompca z koncertem pio-
senek kaszubskich – do-
daje dyrektor Pioterek.

Dla uczestników Fe-
stiwalu przygotowano 

warsztaty filcowania na su-
cho, podczas których uczest-
nicy wykonywali postaci 
z  legend kaszubskich. Orga-
nizatorzy przeprowadzili też 
wiele konkursów z  atrak-
cyjnymi nagrodami. Zmę-
czonych wysiłkiem zaprosili 
natomiast do degustacji ty-
powych kaszubskich przy-
smaków. 

Organizatorem wydarze-
nia była miejscowa szkoła 
oraz Stowarzyszenie Przyja-
ciół Szkół Gminy Kobylnica.

Dyżury oddziałów 
przedszkolnych  
w okresie wakacji 2018

W  okresie wakacji 2018 roku 
będą dyżurować dwa oddzia-
ły przedszkolne w  szkołach 
na terenie Gminy Kobylnica: 
w  Szkole Podstawowej w  Syce-
wicach w okresie od 2 do 31 lipca 
i  w  Szkole Podstawowej w  Koń-
czewie w  okresie od 2 do 31 
sierpnia. Dyżury będą dla dzieci 
zapisanych do oddziałów przed-
szkolnych we wszystkich szkołach 
w  gminie, których oboje rodzi-
ców/opiekunów będą pracować 
i  przedstawią zaświadczenie 
z miejsca pracy, że nie korzystają 
w  tym okresie z  urlopu. Wnioski 
o umieszczenie dziecka w oddzia-
le dyżurnym będą do pobrania 
w macierzystej szkole, gdzie będą 
również składane. dyżury oddzia-
łów - Szczególy znajdują się w za-
łączonych na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica dokumentach

Od 2 do 5 lipca w  Gminnym 
Centrum Kultury i  Promocji 
w  Kobylnicy odbywać się będą 
artystyczne zajęcia wakacyjne 
dla młodzieży. Przez cztery dni 
uczestnicy będą mogli wziąć 
udział w  wielu atrakcyjnych 
grach i  zabawach (kalambury, 
warsztaty teatralne, technika 
kolażu, warsztaty karykatury, 
wzornictwa i rysunku). 

Udział w  warsztatach nie 
wymaga wcześniejszego do-
konania zgłoszenia. Wystarczy 
przyjść na interesujące nas za-
jęcia! Koszt – 10 zł. Szczegółowe 
informacje dostępne są na stro-
nie internetowej. 

Unia bez tajemnic
Gminny Konkurs Wiedzy o Unii Europejskiej na stałe wpi-
sał się w kalendarz wydarzeń Szkoły Podstawowej im. 
Polskich Olimpijczyków w Kwakowie.

- W tym roku gościliśmy przedstawicieli wszystkich szkół naszej gminy. Uczest-
nicy konkursu wykazali się ogromną wiedzą na temat państw Unii Europejskiej - 
zwyczajów, tradycji i kultury. Po zmaganiach konkursowych na uczniów czekał iście 
europejski poczęstunek w postaci niebieskich i żółtych galaretek, czekoladowych 
monet euro oraz rogalików – przyznają organizatorzy.

 Wyniki konkursu:
I miejsce - Szkoła Podstawowa w Kończewie 
i Szkoła Podstawowa w Kwakowie
II miejsce Szkoła Podstawowa w Kobylnicy 
III miejsce Szkoła Podstawowa w Słonowicach
IV miejsce Szkoła Podstawowa w Sycewicach.
     
Wszystkim uczestnikom i gościom dziękujemy  za wspólną zabawę i gratulujemy!
Konkurs przygotowały Gabriela Fajtek, Karolina Borkowska i Monika Jerczyńska.

  W SKRÓCIE
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Mazakowanie i mechaniczne usuwanie. 
Gmina walczy z niebezpieczną rośliną
Nie trzeba go dotykać, żeby się poparzyć. Kontakt z wydzielanymi toksynami może prowadzić do 
podrażnienia dróg oddechowych i innych obrażeń. 

330 tysięcy złotych wyda 
Gmina Kobylnica na usu-
wanie skupisk barszczu So-
snowskiego znajdujących się 
na jej terenie. Prace właśnie 
ruszyły i  będą prowadzone 
przez najbliższych pięć lat. 
Na walkę z  niebezpieczną 
rośliną samorząd pozyskał 
pieniądze z puli Europejskie-
go Funduszu Rozwoju Re-
gionalnego.

 Przeprowadzona inwen-
taryzacja pokazała, że naj-
większe skupiska barszczu 
Sosnowskiego występują 
w  siedmiu obrębach geo-
dezyjnych: Dobrzęcinie, Ko-
morczynie, Kobylnicy, Sło-
nowicach, Reblinie, Runowie 
Sławieńskim i  Sycewicach. 
Łączna powierzchnia, zin-
wentaryzowanego barszczu 
Sosnowskiego ponad 15 
hektarów. 

Niedawno rozpoczęto pra-
ce, które mają na celu usu-
nięcie inwazyjnego gatun-
ku. Działania opierają się na 

dwóch metodach. Pierwsza 
z  nich zakłada mechaniczne 
usunięcie istniejących ro-
ślin. Jednak dla zwiększenia 
jej skuteczności, samorząd 
zdecydował się na równo-
ległe prowadzenie innego 
procesu. Metoda mazakowa-
nia pozwoli na zwiększenie 
efektywności prowadzonej 
akcji, poprzez punktowe 
smarowanie roślin herbicy-
dem. Punktowe pokrywanie 
roślin pestycydem umożliwi 
nie tylko na selektywne eli-
minowanie poszczególnych 
okazów, ale pozwoli również 
na odseparowanie pozosta-
łych roślin, a więc uchroni je 
przed ewentualnymi skut-
kami działania preparatu. 
Herbicyd nanoszony na nie-
wielką powierzchnię liścia, 
przy pomocy specjalnego 
urządzenia - mazacza, wnika 
do rośliny, niszcząc ją. 

Zakrojone na najbliższe 
pięć lat działania kosztować 
będą w  sumie 330 tysięcy 

złotych. Na ich realizację 
Gmina Kobylnica pozyskała 
dofinansowanie w  wysoko-
ści 85% ze środków Europej-
skiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego w  ramach 
RPO WP na lata 2014 – 2020. 

 Barszcz Sosnowskiego, 
to bardzo żywotna roślina, 
która rozrasta się w szybkim 
tempie. Wywołane przez nią 
oparzenia goją się długo i są 
bolesne. Naukowcy twier-
dzą, że pierwsze skupiska 
znajdowały się w  rejonie 
Kaukazu. Dopiero stamtąd 
został przeniesiony do środ-
kowej i  wschodniej części 
Europy, gdzie stał się rośliną 
inwazyjną. 

 Roślina została spro-
wadzona do Polski w  la-
tach 70-tych, gdzie była 
powszechnie stosowana 
w  Państwowych Gospodar-
stwach Rolnych jako pasza 
dla zwierząt gospodarskich. 
Zamiast wysoko energetycz-
nej paszy otrzymano bardzo 

agresywny chwast, który 
parzy przewody pokarmo-
we zwierząt gospodarskich, 
a  oprócz tego stanowi duże 
zagrożenie dla ludzi. Nikt 
wtedy nie spodziewał się 
konsekwencji i zagrożeń. 

 Bezpośredni kontakt z ro-
śliną prowadzi do oparzeń 
nawet III stopnia, a  wydzie-
lane olejki eteryczne w upal-
ne dni poprzez wdychanie 
powodują zawroty głowy, 
omdlenia i wymioty. Barszcz 
Sosnowskiego zwany rów-
nież Heracleum stanowi 
ogromne zagrożenie dla 
fauny i flory. Rozprzestrzenia 
się, pochłaniając coraz więk-
szą przestrzeń, a  duże szyb-
ko rosnące liście zasłaniają 
cenne światło słoneczne, 
bez którego inne rośliny po 
prostu giną. 

Barszcz Sosnowskiego 
jest objęty prawnym zaka-
zem uprawy, rozmnażania 
i sprzedaży na terenie Polski.

Ulica Jarzębinowa 
pokryta betonem

Dzięki inicjatywie mieszkańców i  wsparciu 
finansowym Funduszu Sołeckiego Sołectwa 
Łosino powstała nowa nawierzchnia betonowa 
na ulicy Jarzebinowej w Łosinie.

W roku 2017 w ramach Kobylnickiego Budże-
tu Obywatelskiego (edycja 2017) zrealizowano 
I etap budowy drogi na odcinku o długości 115 
m. Wartość zadania w ramach I etapu wyniosła 
67 000,00 zł.

Na przełomie maja i  czerwca br. zakończo-
no II etap budowy drogi na odcinku o łącznej 
długości 100 mb.  Koszt zadania w roku 2018 
wynosi 56 200,00 zł, przy wsparciu finasowym 
Funduszu Sołeckiego w wysokości 30 000,00 zł.

Kompleskowe zakończenie budowy ulicy Ja-
rzębinowej w Łosinie w technologii utwardzo-
nej planowane jest w latach 2019 – 2020 w ra-
mach budowy drogi gminnej – ulicy Ku Słońcu 
wraz z budową infrastruktury towarzyszącej.

Inwentaryzacja wykazała, że na terenie Gminy Kobylnica znajdują 
się duże skupiska barszczu Sosnowskiego. Samorząd znalazł jednak 
sposób i pieniądze na jego usunięcie. 

Gmina Kobylnica wzbogaciła się 
o kolejny nowoczesny obiekt sportowy
Gmina Kobylnica wzbogaciła się o kolejny nowoczesny obiekt sportowy. Około 690 tysięcy złotych samorząd wydał 
na modernizację dawnych kortów tenisowych, które znajdują się przy Szkole Podstawowej im. Kornela Makuszyńskie-
go w Kobylnicy. W ich miejsce powstały boiska do gry w piłkę ręczną, piłkę nożną, tenisa, siatkówkę i badmintona. 

Symbolicznego przecię-
cia wstęgi dokonano 30 maja 
w  obecności kilkuset uczniów 
i  ich rodziców. Specjalnie na tę 
okazję przygotowano też bogaty 
program artystyczny, a  wszyscy 
wzięli udział w  uroczystej para-
dzie, która ulicami Kobylnicy prze-
maszerowała pod budynek szkoły. 
W  pierwszym meczu na nowym 
boisku uczniowie rywalizowali 
z uczniami. 

- Oddajemy dziś nowoczesny 
kompleks sportowy, który pozwo-
li wam rozwijać swoje umiejętno-
ści i talenty – podkreślał w trakcie 
uroczystości Wójt Gminy Kobylni-
ca. Cieszę się, kiedy na waszych 
twarzach widzę uśmiech i  pod-

ekscytowanie w  związku z  odda-
niem tego kompleksu. Niech służy 
wam dobrze i  kształci przyszłych 
wielkich sportowców, ale przede 
wszystkim zachęca was do ruchu 
i  aktywności – powiedział Leszek 
Kuliński. 

W  ramach pierwszego etapu 
zadania wykonano prace związa-
ne z niwelacją całego terenu wraz 
z  budową skarp umocnionych 
geokratą oraz budową ścian opo-
rowych. Na tak przygotowanym 
terenie wykonano system odwod-
nieniowy, by później rozpocząć 
najważniejsze prace – polegające 
na wykonaniu pełnowymiaro-
wego boiska wielofunkcyjnego 
o wymiarach 23,0 m x 44,0 m. 

Wyposażone zostało ono 
w  bramki do piłki ręcznej, słupki 
z tablicą do koszykówki z mecha-
nizmem umożliwiającym regu-
lację wysokości tablicy, słupki do 
tenisa/badmintona, piłkochwyty 
oraz oświetlenie. Kompleks zyskał 
też nowe ogrodzenie oraz ciągi 
piesze. Z  boiska korzystać będą 
uczniowie, a po zakończeniu zajęć 
– także mieszkańcy. 

Gmina zamierza teraz przy-
stąpić do drugiego etapu prac. 
Ten zakłada wybudowanie na są-
siednim terenie drugiego boiska 
o wymiarach 18,5 m x 30 m połą-
czonego z  placem fitness. Plano-
wany termin realizacji drugiego 
etapu prac to 2021 rok. Według 

szacunków będzie on kosztować 
250 tysięcy złotych. na sąsiednim 
terenie. Oba etapy pochłoną więc 
933 905,20 zł. 

W Gminie Kobylnica trwa obec-
nie budowa kolejnego obiektu 
sportowego. Kilka tygodni temu 
rozpoczęła się duża moderniza-
cja stadionu w  Sycewicach. Prze-
budowa istniejącego obiektu 
pochłonie 1,37 mln złotych, a  jej 
zakończenie zaplanowano na maj 
przyszłego roku. Kobylnicki samo-
rząd pozyskał na to zadanie dofi-
nansowanie z Funduszu Rozwoju 
Kultury Fizycznej Ministerstwa Tu-
rystyki i  Sportu w  wysokości 555 
600 złotych.
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo twierdzy oblężonej

Syndrom oblężonej twierdzy 
to nie jest pojęcie dotyczące 
koncepcji militarnej obrony ata-
kowanej przez wroga warowni. 
To raczej zjawisko freudowskie-
go pojmowania rzeczywistości 
polegające na wzbudzaniu po-
czucia zagrożenia ze strony mniej 
lub bardziej wyimaginowanego 
wroga. To system powszechnie 
znanego zarządzania strachem. 
To strach powoduje, że znaczna 
część społeczeństwa, skupiona 
wokół partii politycznych tym 
strachem zarządzających, oddaje 
władzę ugrupowaniom, które de-
klarują określonej grupie złudze-
nie bezpieczeństwa. Dlatego też 
syndrom oblężonej twierdzy jest 
często wykorzystywany przez 
polityków, którzy wzbudzają po-
czucie zagrożenia głównie wśród 
swojego, twardego elektoratu, 
a następnie oferują ratunek z wy-
imaginowanej, tworzonej tylko 
przez nich opresji. Jedni straszą 

wrogością państw ościennych 
podbijając bębenek wzajemnej 
nienawiści a  wszyscy, podkre-
ślam wszyscy, szukają wroga 
wewnętrznego w  konkurencyj-
nym ugrupowaniu politycznym. 
Jakby więc nie patrzył, syndrom 
oblężonej twierdzy jest wyłącz-
nie psychomanipulacją, którą 
zostawić trzeba specjalistom 
psychologii a raczej uznanym au-
torytetom z dziedziny psychiatrii, 
którzy kandydatów politycznego 
awansu w  pierwszej kolejności 
diagnozować powinni. Zostaw-
my jednak dociekania freudow-
skiej psychoanalizy i  przejdźmy 
do realnego, codziennego funk-
cjonowania polskiego parlamen-
taryzmu. W tym przypadku to już 
nie władza zarządza strachem 
tylko strach permanentny poczy-
naniami władzy rządzić zaczyna. 
Dziś na osobiste polecenia mini-
strów funkcjonariusze policji spi-
sują, ponoć tyko profilaktycznie, 

ludzi zadających trudne pytania 
podróżującym po Polsce zawod-
nikom „biało czerwonej drużyny”. 
Jutro jak w  procesie brzeskim, 
faktem staną się aresztowania 
tych ludzi. Po procesie brzeskim, 
do więzienia w Brześciu nad Bu-
giem trafiło wielu przeciwników 
sanacji. Trzykrotny premier rzą-
du polskiego Wincenty Witos, 
Władysław Kiernik i wielu innych 
wybrało wolność za granicą uko-
chanej ojczyzny. Do siedziby pol-
skiego parlamentu nawet w tam-
tych czasach mogła wejść każda 
osoba a  parlament polski nigdy 
wcześniej w historii tak strzeżony 
przed suwerenem nie był. Dziś, 
dostępu do Polskiego Parlamen-
tu, obok szlabanów w  barwy 
narodowe malowanych, bronią 
kordony uzbrojonych policjan-
tów wspieranych systemem me-
talowych barier a także automa-
tycznie chowanych pod ziemią 
zapór czołgowych Do większości 

parlamentarnych pomieszczeń 
a  nawet sejmowych kuluarów 
nie mają wstępu nawet dzien-
nikarze i  reporterzy. Tu jednak 
dopuszcza się wyjątki, których 
nominalnie nikomu wskazywać 
nie trzeba. Sam Marszałek Marek 
Kuchciński chodzi po sejmowych 
korytarzach z  czteroosobową, 
nie zawsze umundurowaną 
ochroną a na dodatek od reszty 
poselskiej i  dziennikarskiej ga-
wiedzi, oddziela się trwałymi ba-
nerami i ciężką, teatralną, a może 
wręcz cyrkową kurtyną. Metalo-
wych krat, jak w cyrkowej tresu-
rze lwów, ponoć nie będzie, ale 
nowa ustawa zakłada, że szeregi 
straży marszałkowskiej zamiast 
dzisiejszych 160 umundurowa-
nych urzędników będzie liczyć 
280 uzbrojonych w  broń palną 
i  policyjne pały funkcjonariuszy 
nowej służby mundurowej. Dla 
fasonu i blichtru dostaną jeszcze 
paradne szable by honorowo sa-

lutować wchodzącemu na swój 
folwark marszałkowi. Służba ta 
otrzyma także prawo do rewi-
zji osobistej, użycia przymusu 
bezpośredniego i  aresztowania 
politycznie niewygodnych osób. 
O  uprawnieniach socjalnych 
i  emerytalnych zrównujących 
te służby z  organami ścigania 
pisać nawet nie wypada. Pan 
marszałek zapominać chyba ra-
czy, że drzwi do sejmu otworzył 
mu naród, suwerenem przez 
niego dla kpiny zwany, ten sam 
naród, przed którym teraz drzwi 
Polskiego Parlamentu zamyka. 
Zamiast podwajać straże, budo-
wać zapory i  szlabany, wieszać 
kotary i banery, wystarczy kupić 
jedną malutką ale głęboką kuwe-
tę z  piaskiem. Tam strusiowym 
obyczajem można będzie scho-
wać głowę i  nie widzieć jak do 
parlamentu wtargną terrorystki 
w  osobach 91-letniej harcerki 
„Szarych Szeregów” Wandy Tra-

czyk-Stawskiej z  opaską Polski 
Walczącej na rękawie, oraz jadą-
cej na inwalidzkim  wózku, Jani-
ny Marii Ochojskiej założycielki 
Polskiej Akcji Humanitarnej. Pani 
Ochojska przekraczała wielo-
krotnie wszelkie granice państw 
i  kontynentów. Granicy Parla-
mentu Rzeczpospolitej Polskiej 
przekroczyć jej się jednak nie 
udało! Tak tylko dla porównania, 
dodać można, że cała Gwardia 
Papieska liczy 110 żołnierzy 
i  oficerów uzbrojonych w  sym-
boliczne, drzewcowe halabardy 
a oficerowie w paradne raczej ra-
piery i miecze. Gwardia Papieska, 
oprócz pełnienia funkcji repre-
zentacyjno-honorowych, od po-
czątku swego istnienia stanowi 
też osobistą ochronę Papieża i Pa-
łacu Apostolskiego. Strzeże też 
granic Państwa Watykańskiego.

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

Praca to miejsce, w  którym spędzamy większość swojego 
życia. Dobrze jest, kiedy kojarzymy ją raczej z pozytywnymi 
emocjami. Atmosfera, jaka tam panuje, jest zawsze efektem 
wielu czynników: relacji ze współpracownikami, komfortem 
pracy, satysfakcji z powierzonych nam obowiązków, etc. Jed-
nak wielu z nas w pierwszym szeregu pewnie zdecydowała-
by się ustawić albo relacje z  przełożonymi, albo uczciwość 
ze strony osób decyzyjnych, albo poziom wynagrodzenia. To 
w pełni zrozumiałe. 

Ten krótki wstęp niech będzie dobrym preludium do roz-
ważań na temat tego, co przydarzyło się pewnej „grupie za-
wodowej”, do której i ja należę. Odłóżmy zatem na bok emo-
cje i oceńmy całą sytuację tak, jak to nas by dotyczyła. 

Decyzja Jarosława Kaczyńskiego o obniżeniu wynagrodzeń, 
posłom i senatorom wywołała wstrząs nawet wśród jego naj-
bardziej zagorzałych zwolenników. Ci związani z obozem wła-
dzy też mają wobec niej swoje zastrzeżenia i pretensje. Takiej 
jednak politycznej retorsji na szczeblu samorządowym nie 
spodziewał się nikt. Powszechnie wiadomo, że była to reak-
cja na burzę medialną, jaką wywołało ujawnienie wysokości 
specjalnych premii dla członków rządu Beaty Szydło.. Parla-
mentarzyści obozu władzy choć się nie cieszyli, postraszeni 
konsekwencjami, głosowali jednak za 20% obniżką własnych 
uposażeń! Prezes PiS „jednogłośnie”, obniżyć postanowił przy 
okazji wynagrodzenia wójtów, burmistrzów i  prezydentów 
miast. Takie działania nie wymagało nawet zgody parlamen-
tu. Nowe regulacje zawarto bowiem w rozporządzeniu Rady 
Ministrów z  15 maja 2018 r. w  sprawie wynagradzania pra-
cowników samorządowych. Rozporządzenie, które weszło 
w  życie 19 maja 2018 r. przewiduje m.in. obniżenie o  20% 

minimalnego i maksymalnego wynagrodzenia zasadniczego 
samorządowców. Moim zdaniem jest to jawne naruszenie 
konstytucyjnej zasady działania prawa. Nie może ono działać 
wstecz, a  każdy wybrany w  powszechnych wyborach wójt, 
burmistrz czy prezydent miał w dniu powołania, precyzyjnie 
określone ustawą warunki, na których to odpowiedzialność 
za zarządzaną przez siebie gminę będzie ponosił. Samorzą-
dowcy są na bieżąco oceniani przez swoich mieszkańców i to 
Oni mają decydujący głos w sprawach związanych z tym, kto 
sprawuje urząd, reprezentując w  ten sposób wspólnotę sa-
morządową i to Oni, poprzez swoich przedstawicieli, decydu-
ją o  wysokości wynagrodzenia wójta, burmistrza czy prezy-
denta. Środki finansowe na ich wynagrodzenie, nie pochodzą 
przecież z  dotacji budżetowych państwa, lecz z  dochodów 
własnych gminy tworzonych przez lokalne społeczności. Wy-
nagrodzenie wójta powinno być, w znacznej mierze, uzależ-
nione od wielkości budżetu jakim zarządza, bo to budżet jest 
wymiernym wskaźnikiem poziomu życia i zasobności miesz-
kańców. Obniżenie samorządowych uposażeń ma zapewne 
jeszcze jeden strategiczny cel. Zmniejszenie liczby chętnych 
do kandydowania na zaszczytne skąd inąd stanowiska gospo-
darzy naszych małych „ojczyzn”. Chytra kampania wyborcza 
zatem trwa. Polityczna dominanta wystawia wszędzie swoich 
partyjnych kandydatów, którzy zapewne wiedzą już dzisiaj, 
że po wyborach rozporządzenie można będzie wyrzucić do 
kosza jak zużytą rękawiczkę i przywrócić albo nawet znacznie 
zwiększyć wynagrodzenia tym „właściwie” wybranym przed-
stawicielom „dobrej zmiany”. Już dziś zastanawia mnie fakt, że 
pomimo, politycznych wpadek z  ministerialnymi premiami, 
grupa trzymająca władzę, zabierając uposażenia parlamenta-

rzystom i samorządowcom, ośmiela się nagradzać własnych 
samorządowców synekurami w  spółkach Skarbu Państwa 
generującymi dochody swym politycznym wasalom w  wie-
lomilionowych kwotach. To są takie pieniądze, o których ani 
Szanowni Państwo ani ja śnić ani marzyć prawa nie mamy. 
Skoro ma być skromniej to likwidujmy raczej  przywileje wła-
dzy w  żadnym akcie prawnym przecież nie zapisane. Skoro 
ma być skromniej to może by tak obniżyć także dochody bio-
rących udział w MŚ piłkarzy finansowanych z grosza państwo-
wego przez sponsorujące ich koncerny państwowe i  spółki 
skarbu państwa. Ktoś się odważy?

Szanowni Państwo. 

Wójt jest gminie potrzebny, nie ten mierny bierny ale 
wierny, lecz ten który potrafi zarządzać majątkiem wspólno-
ty gminnej mając przede wszystkim na względzie dobro jej 
mieszkańców.  Za kompetencje i  związaną z  nimi odpowie-
dzialność nagradzać się winno według rozmiaru odpowie-
dzialności  a  nie wielkości żołądków, które wszyscy mamy 
ponoć jednakowe. 

PS. Stawiam więc pytanie: jak poczułby się zwykły pracow-
nik „innej branży” w podobnej sytuacji? Pamiętajmy, samorzą-
dowcy są przecież zwykłymi ludźmi.. a ja za wolą Rady zgod-
nie z wolą Prezesa wnioskuję o obniżenie mojej pensji...
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Wakacje – zwłaszcza dla 
młodych ludzi - to upra-
gniony czas zabawy i  za-
służonego wypoczynku. 
Radosna atmosfera nie po-
winna zwalniać z  myślenia 
i  dbania o  swoje, ale także 
innych, bezpieczeństwo. 
Dlatego Straż Gminna w Ko-
bylnicy wspólnie z  policją 
przeprowadziła spotkania 
z  uczniami szkół, by omó-
wić ewentualne zagrożenia 
i pokazać, w jaki sposób się 
przed nimi uchronić.  Do-
brym przykładem, który po-
kazuje moc prelekcji, może 
być uczeń z  Sycewic, który 
w czasie zimowych ferii ura-
tował swojego kolegę od 
utonięcia na skutym lodem 
stawie, który się pod nim za-
łamał – podkreśla Piotr Der, 
komendant Straży Gminnej 
w Kobylnicy. 

Od jak dawna strażnicy 
gminni prowadzą edukacyj-
ną akcję wśród dzieci?

Funkcjonariusze prowa-
dzą spotkania w  zakresie 
edukacyjnym od początku 
swojego istnienia tj.: od 
2005 roku. 

Czy to pierwsza tego typu 
akcja?

Nie, jest to akcja jedna 
z wielu na przestrzeni lat. 

Dlaczego akurat w okresie 
poprzedzającym wakacje 
zdecydowaliście się na takie 
działania? 

Celem zajęć było przypo-

mnienie i  utrwalenie zasad 
bezpiecznego i  aktywnego 
spędzania czasu wolnego 
podczas wakacji. Uczniowie 
maja okazje poznać zasady 
bezpiecznego podróżowa-
nia, spędzania wypoczynku 
w górach, nad morzem oraz 
bezpiecznego korzystania 
z  Internetu. Jak również 
utrwalenie i  pogłębienie 
wiedzy i  umiejętności z  za-
kresu zasad ruchu drogowe-
go, właściwych zachowań 
w  kontakcie z  nieznajomy-
mi osobami lub agresyw-
nym zwierzęciem. Wszystko 

to ma na celu zapobiegnię-
ciu sytuacji w  której młody 
człowiek nie miałby wiedzy 
w  obliczu niebezpiecznych 
sytuacji. 

Które szkoły odwiedzili-
ście?

Z  przygotowanymi pre-
lekcjami funkcjonariusze 
odwiedzają szkoły podsta-
wowe na terenie Gminy Ko-
bylnica.

Jak wygląda jedno z  ty-
powych zajęć edukacyjnych 
z  młodymi ludźmi? O  czym 
informujecie?

Prelekcje prowadzone są 
wspólnie funkcjonariuszami 
Posterunku Policji w  Kobyl-
nicy. Na początku przed-
stawiane są filmy edukacyj-
ne, celem uświadomienia 
młodym uczestnikom jak 
bezpiecznie spędzić wolny 
czas. Zostają omówione za-
grożenia. Dzieci rozwiązują 
krzyżówki oraz wykreślanki. 
Na sam koniec spotkania 
wręczane wszystkim uczest-
nikom słodkie upominki, 
odblaskowe worki lub opa-
ski na rękę.

Jaka jest świadomość dzie-

ci nt. zagrożeń wynikających 
z  niebezpiecznych zacho-
wań?

Funkcjonariusze kładą 
szczególny nacisk na to jak 
się zachować w  sytuacji za-
grożenia i życia. Szczególnie 
zwrócono uwagę na prze-
strzeganie zasad bezpie-
czeństwa i  przypominano 
o  możliwościach wzywania 
służb ratunkowych w  razie 
potrzeby. Dobrym przykła-
dem, który pokazuje moc 
prelekcji, może być uczeń 
z Sycewic, który w czasie zi-
mowych ferii uratował swo-

jego kolegę od utonięcia na 
skutym lodem stawie, który 
się pod nim załamał. Nie tyl-
ko wiedział jak pomóc ale 
jak to zrobić bezpiecznie. Za 
co został odznaczony meda-
lem za Ofiarność i  odwagę 
przez prezydenta Polski.

O  czym powinni pamiętać 
młodzi ludzie, ale i  dorośli, 
w  czasie sezonu wakacyjne-
go?

Dzieci powinny być 
przedmiotem szczególnej 
troski. Jednym z  najwięk-
szych zagrożeń dla dziecka, 
jest pozostawienie go bez 
opieki. Brak uwagi rodzica 
lub opiekuna może genero-
wać niebezpieczne i tragicz-
ne w  skutkach dla dziecka 
wydarzenia. Wiele z  nich to 
nieszczęśliwe wypadki, ale 
też sytuacje, w których inne 
osoby wyrządzają dziecku 
krzywdę. Wakacyjne wy-
jazdy często sprzyjają sytu-
acjom, w których łatwiej jest 
„zapodziać” małego „zdo-
bywcę świata”. 

Jak reagują słuchacze Wa-
szych prelekcji? Coś szcze-
gólnie zwraca ich uwagę?

Dzieci bardzo chętnie 
uczestniczą w  dyskusji 
i  odpowiadają na pytania. 
Młodzi ludzie wykazują się 
ogromną wiedzą i znajomo-
ścią przepisów. 

Czy będziecie kontynu-
ować te działania?

Tak. Zależy nam na tym, 
aby uświadamiać dzieci 
oraz młodzież, jakie niebez-
pieczeństwa na nich czy-
hają i  jak można się przed 
nimi ustrzec w czasie waka-
cji oraz ferii zimowych, jak 
również w  czasie rozpoczę-
cia roku szkolnego.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

W wakacje dzieci będą bezpieczniejsze 
W Y W I A D  K U R I E R A
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Na ten dzień czekali wszyscy uczniowie. Po roku ciężkiej pracy 
i  wytężonej nauki przyszedł czas na zasłużone wakacje. Zorgani-
zowane 21 i 22 czerwca apele były ostatnimi spotkaniami uczniów 
w szkolnych murach.

To wtedy młodzi ludzie pojawili się w swoich szkołach, aby ode-
brać świadectwa, pożegnać się z nauczycielami i po raz ostatni usły-
szeć szkolny dzwonek. Świadectwa z czerwonym paskiem odebrali 
najlepsi uczniowie. Ponadto wyróżnienia otrzymali ci, którzy na prze-
strzeni ostatnich miesięcy wykazali się dodatkowymi osiągnięciami.

Teraz, przez dwa miesiące, cieszyć się będą wakacjami, by we wrze-
śniu rozpocząć kolejny rok wspinaczki drabinie edukacji.

- Życzę Wam z całego serca, aby letni czas upłynął wam radośnie 
i przede wszystkim bezpiecznie. Niech wakacyjne przygody pozwo-
lą na odpoczynek i  regeneracje. Wróćcie we wrześniu pełni energii 
do podejmowania kolejnych wyzwań – mówił podczas uroczystości 
Wójt Leszek Kuliński. 

Koniec nauki. 
Uczniowie mogą odetchnąć
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Mundialowa atmosfera 
w Gminie Kobylnica
O tym, jak wiele obliczy ma futbolu, mogliśmy przekonać się w trakcie kolejnego plenerowego 
wydarzenia, które zorganizowano w Kobylnicy. Atrakcji, które czekały na uczestników, było 
naprawdę sporo. Rozmowy z gwiazdami sportu i telewizji, koncerty, zmagania sportowe, treningi 
pod okiem doświadczonych szkoleniowców, namioty kreatywne, gry i zabawy – to wszystko 
sprawiło, że w ten jeden dzień mogliśmy przeżywać podobne emocje do tych, które towarzyszą 
kibicom obecnym na rosyjskim Mundialu.

Choć oczy całego futbolowego 
świata zwrócone są na Rosję, to aku-
rat tego dnia mogliśmy poczuć się jak 
kibice, którzy obserwują zmagania 
najlepszych drużyn biorących udział 
w  Mistrzostwach Świata. 17 czerwca 
odbyła się impreza pod hasłem „Ko-
bylnica Na Mundialu”. 

Sympatycy futbolu mieli okazję do 
rozmów z byłym reprezentantem Polski 
Tomaszem Hajto. W przeszłości zawodo-

wy piłkarz, a obecnie komentator spor-
towy, opowiadał o swojej karierze spor-
towej i kulisach gry w kolejnych klubach. 
Każdy z uczestników mógł także zrobić 
sobie zdjęcie z jednym z najbardziej cha-
rakterystycznych komentatorów spor-
towych. Znani ze szklanych ekranów 
dziennikarze Edyta Folwarska i  Bartosz 
Ignacik odkrywali przed publicznością 
inną sferę piłki nożnej, mniej poważną. 
Zapraszali do konkursów, wspólnych za-

baw i dyskusji na temat futbolu. 
Całą imprezę wypełniły występy 

artystyczne Orkiestry Gminnego Cen-
trum Kultury i  Promocji w  Kobylnicy, 
zespołów Raj Power i  Agnieszki Sie-
pietowskiej. Mundialową zabawę za-
kończył występ zespołu Afromental. 
Jeden z  najpopularniejszych polskich 
bandów zagrał niezwykle widowisko-
wy koncert, który publiczność nagro-
dziła gromkimi brawami.
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Celują w szkolenie i edukację
W odległości około kilometra od miejscowości Kuleszewo powstała strzelnica. Na terenie trzech hek-
tarów znajduje się sześć rubieży strzeleckich, rzutki oraz parking. Pierwsze strzały, pod okiem byłych 
żołnierzy jednostek specjalnych, oddać może każdy, kto spełnia pewne warunki. 

Obiekt w  Kuleszewie, którego jeste-
ście Państwo właścicielami, to praw-
dopodobnie jeden z  najbardziej uni-
katowych w  całym regionie. Proszę 
powiedzieć coś więcej o  samej strzel-
nicy.

Rafał Płodzień, prezes Fundacji 4moza: 
,,Ośrodek szkolenia taktyki strzeleckie”, 
bo taką nazwę nosi nasza strzelnica, 
jest obiektem przeznaczonym do pro-
wadzenia szkoleń, treningów, zawodów 
strzeleckich oraz rekreacji z  broni ku-
lowej krótkiej oraz długiej, bocznego 
i  centralnego zapłonu, pneumatycznej 
oraz śrutowej (pistolet, karabin, strzel-
ba). Posiadamy osie strzeleckie od 25 
m. do 100m. i w nie dalekiej przyszłości 
oś na rzutki. Obiekt  zlokalizowany jest 
w Gminie Kobylnica ,około 1 km za miej-
scowością Kuleszewo w stronę Kępic.

Skąd zrodził się pomysł, by stwo-
rzyć taki kompleks. To coś w  rodzaju 

przedłużenia pasji, która zrodziła się 
w trakcie wieloletniej służby?

Pomysł stworzenia strzelnicy naro-
dził się w  trakcie pełnienia służby woj-
skowej. Oczywiście miała to być mała 
strzelnica tylko do użytku prywatne-
go. Jednakże przepisy nie pozwoliły na 
zbudowanie w  zaplanowanym miejscu 
obiektu.  Rozpoczęły się poszukiwania 
dobrego miejsca zgodnego z  przepisa-
mi dotyczącymi usytuowania strzelnic. 
Dzięki nakierowaniu nas przez Gminę 
Kobylnica i  przychylność Wójta za co 
bardzo dziękujemy,  udało się pozyskać 
odpowiedni teren większy niż plano-
wany do stworzenia strzelnicy. Jedno-
cześnie narodził się pomysł założenia 
fundacji, gdzie obiekt strzelnicy byłby 
częścią pozyskania funduszy na reali-
zację zamierzonych celów statutowych 
w  połączeniu z  kontynuowaniem pasji 
strzeleckiej.

Kto może korzystać z Państwa obiek-
tu? Wyłącznie osoby, które na co dzień 
mają styczność z bronią palną?

Z obiektu praktycznie korzystać może 
każdy, kto ma ukończone 18 lat, posia-
da dobre warunki psycho-fizyczne, nie 
jest skazany prawomocnym wyrokiem 
i  nie leczy się psychiatrycznie. Młode 
osoby przed 18. rokiem życia również 
zapraszamy z opiekunami prawnymi i za 
ich zgodą,  jeżeli warunki fizyczne będą 
odpowiednie do strzelania z  broni pal-
nej, będą mogły skorzystać ze strzelnicy 
pod okiem instruktora. Dla najmłod-
szych również planujemy w  niedalekiej 
przyszłości atrakcje związane ze strze-
lectwem i nie tylko.

Czy zajmujecie się Państwo szkole-
niem amatorów?

Jednym z  naszych celów jest szkole-
nie ludzi zaczynających przygodę ze 
strzelectwem lub też tych, którzy chcie-

liby chociaż raz spróbować sił w  tej 
dziedzinie, ale również takie osoby, 
które już ten sport uprawiają i chcą po-
prawić swoje umiejętności strzeleckie. 
Chętnych zapraszamy w  progi naszego 
Klubu strzeleckiego 4moza. W  naszych 
szkoleniach bezpieczeństwo w  posłu-
giwaniu się bronią palną stawiamy na 
pierwszym miejscu, żeby każda osoba 
będąca na strzelnicy i poza nią czuła się 
bezpiecznie.

W  jakich godzinach otwarty jest 
obiekt i jak należy się do Państwa zgła-
szać?

Ze strzelnicy można skorzystać co-
dziennie od 10.00-18.00 po telefonicz-
nym kontakcie z nami lub prościej moż-
na zarezerwować dzień i  godzinę na 
stronie: www.strzelnicaslupsk.pl.

Rozmawiał Karol Kotusiewicz
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11 czerwca w  Ogrodach Pa-
łacu Prezydenckiego odbyło się 
spotkanie "Bezpieczne wakacje 
z  parą prezydencką". Jednym 
z  punktów uroczystości było 
wręczenie Adrianowi Grodz-
kiemu Medalu za Ofiarność 
i Odwagę. Uczeń Szkoły Podsta-
wowej im. Polskich Noblistów 
w Sycewicach został w ten spo-
sób wyróżniony za bohaterski 
czyn z marca bieżącego roku. 

Chłopiec uratował życie ró-
wieśnikowi, pod którym zała-
mał się lód. Adrian złamał dużą 
gałąź, położył się na kruchym 
lodzie i chwytając się jedną ręką 

krzaków, podał drugi koniec ga-
łęzi koledze, dzięki czemu zdo-
łał wyciągnąć go z wody.

– Bohaterskość Adriana pole-
ga nie tylko na tym, że uratował 
życie swojemu koledze, ale że 
zrobił to w  sposób niezwykle 
mądry, roztropny i  dla siebie 
bezpieczny – mówił w  trakcie 
wystąpienia Prezydent. Andrzej 
Duda zwrócił też uwagę na to, 
że chłopiec „uratował koledze 
życie, a  sam, w  zasadzie, nie 
był w zagrożeniu”. – To jest nie-
zwykle ważne, by w sytuacjach 
trudnych zachować zimną krew 
do końca, myśleć spokojnie, 

starać się uspokoić, postępo-
wać logicznie, roztropnie – 
podkreślał prezydent. 

Prezydent Duda pytał Adria-
na, skąd wiedział, jak się zacho-
wać, jak ratować kolegę, czy do-
wiedział się tego od dorosłych, 
np. od strażaków. Chłopiec 
przyznał, że w  jego szkole co 
roku uczniowie spotykają się ze 
strażakami, którzy podpowia-
dają im, jak postępować w  po-
dobnych sytuacjach. 

Podczas zorganizowanego 
w Ogrodach Pałacu Prezydenc-
kiego wydarzenia dzieci ze 
szkół podstawowych i  przed-

szkoli zapoznały się z  zasada-
mi bezpiecznego zachowania 
i  reagowania w  sytuacjach za-
grożenia. Przedstawiciele służb 
ratowniczych zaprezentowali 
dzieciom sposoby udzielania 
pierwszej pomocy, postępowa-
nia ze zwierzętami oraz reago-
wania przeciwpożarowego. 

"Bezpieczne wakacje z  parą 
prezydencką" to coroczna ini-
cjatywa Biura Bezpieczeństwa 
Narodowego skierowana do 
dzieci w  wieku od 6 do 10 lat. 
W  tegorocznej edycji wzięło 
udział około 420 dzieci. 

Adrian Grodzki otrzymał 
medal od prezydenta
Prezydent Andrzej Duda wręczył 9-letniemu Adrianowi Grodzkiemu Medal za Ofiarność i Odwagę. Chłopiec 
w marcu uratował życie swojemu koledze, pod którym załamał się lód. Wykazał się przy tym niezwykle mą-
drym i profesjonalnym sposobem postępowania. 

Gest z serca
Uczniowie ze słupskiego Gimnazjum nr 6 postanowili pomóc rodzinie Państwa Siwiec, 

której dom w maju uległ zniszczeniu.

Poprzez takie działania, jak to, mo-
żemy być pewni, że wśród nas wciąż 
są osoby, które pozostają wrażliwe 
na krzywdę innych. Tak było w przy-
padku grupy uczniów z gimnazjum, 
które znajduje się przy ulicy Marii 
Zaborowskiej w  Słupsku. Po dotar-
ciu do informacji o nieszczęściu, któ-
re przytrafiło się rodzinie z  Kończe-
wa, postanowili działać i wyciągnąć 
pomocną dłoń.

W szkole zawiązała się kilkuoso-
bowa grupa, która zainicjowała 
zbiórkę odzieży dla poszkodowa-
nej rodziny. Na apel od razu od-
powiedzieli pozostali uczniowie. 

Trwająca zaledwie kilka dni zbiórka 
okazała się sporą niespodzianką. 
Ilość ubrań, którą udało się zgro-
madzić, zaskoczyła wszystkich. 

19 czerwca młodzi ludzie wraz 
ze swoimi opiekunami odwiedzili 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Ko-
bylnicy, by przekazać zebrane dary. 
Pracownicy OPS dostarczyli je póź-
niej poszkodowanej rodzinie.

Pomoc także w Sieci
Na stronie internetowej https://

pomagam.pl/nowydomjarka pro-
wadzona jest zbiórka funduszy na 
odbudowę domu. 

Wsparcie 
ze strony gminy

Efekty przyniosły także roz-
mowy, które z  firmami i  przed-
siębiorcami, prowadził Wójt 
Gminy Kobylnica. Wielu z  nich 
zaoferowało pomoc w  postaci 
materiałów budowlanych, uży-
czenia sprzętu czy późniejsze-
go wyposażenia zniszczonych 
wnętrz. 

Potrzeby wciąż są jednak 
duże, dlatego pomoc nadal jest 
potrzebna!

TRWA NABÓR OSÓB 
CHĘTNYCH DO UCZESTNIC-
TWA W PROJEKCIE „SREBR-

NA SIEĆ”
Nr wniosku: RPPM.06.02.02-22-0027/17-

00
Tytuł: Srebrna Sieć
Oś priorytetowa: 6. Integracja,
Działanie: 6.2 Usługi Społeczne,
Poddziałanie: 6.2.2 Rozwój Usług Społecz-

nych.

„Srebrna sieć ” jest projektem skierowanym do 
osób w  wieku 60+ w  ramach którego seniorzy 
z  gminy Kobylnica, oraz pozostałych gmin part-
nerskich liczyć mogą na pomoc w formie między 
innymi: 

- całodobowych, zdalnych usług opiekuńczych 
– tzw. teleopieki, 
- rehabilitacji domowej, 
- sąsiedzkich usług opiekuńczych, -
- szkoleń i warsztatów z zakresu pielęgnacji 
i profilaktyki,
 - telefonicznego poradnictwa senioralnego

W  ramach projektu „Srebrna sieć ” powstanie 
również w Słupsku wypożyczania sprzętu rehabi-
litacyjnego i medycznego.

W  dniu 17.05.2018r. w  siedzibie Gminnego 
Centrum Kultury i  Promocji w  Kobylnicy odbyło 
się pierwsze spotkanie animatorów lokalnych 
z  gmin partnerskich, biorących udział w  projek-
cie „Srebrna sieć ” w  trakcie którego ustalone 
zostały zasady rekrutacji uczestników, oraz omó-
wiono kolejne etapy realizacji projektu, którego 
partnerem wiodącym jest Gmina Kobylnica.

Osoby chętne do uczestnictwa w  Projekcie 
,,Srebrna sieć” - seniorów i  opiekunów  prosimy 
o  zgłaszanie się do animatorów lokalnych Pani 
Joanny Nowe i Bożeny Rekowskiej -pracowników 
Ośrodka Pomocy Społecznej w  Kobylnicy przy 
ulicy Wodnej 20/3. 

Wszelkie informacje uzyskać  można również 
pod numerami telefonów: 59- 842-96-16: wew. 
19 lub 23 w godzinach od 7.30 do 15.30 od po-
niedziałku do piątku.        

Dodatkowe informacje dotyczące ww. projek-
tu można znaleźć na stronie internetowej - www.
srebrnasiec.pl

Projekt ,, Srebrna sieć ” realizowany jest w  ra-
mach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 
(RPO-WP 2014-2020) współfinansowanego z Eu-
ropejskiego Funduszu Społecznego.
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Mocno taneczna sobota
Około 200 par tanecznych rywalizowało na parkiecie hali sportowej w Kobylnicy w trakcie XV Wakacjady Tanecznej i Grand Prix Polski w tańcach standardo-
wych i latynoamerykańskich. 

Sobotnie zmagania skła-
dały się z  dwóch części. Wa-
kacjada Taneczna to projekt 
adresowany przede wszyst-
kim do początkujących i  nie-
co bardziej zaawansowanych 
tancerzy towarzyskich. Nato-
miast popołudniowa rywali-

zacja odbywała się z udziałem 
najlepszych w  kraju tancerzy 
sportowych.

- Jestem pełna podziwu 
dla organizatorów tego wy-
darzenia, którzy od lat starają 
się kontynuować ten projekt. 
Wiele z par, które oglądaliśmy 

w  Kobylnicy, zademonstro-
wało bardzo wysoki poziom. 
Udział w  tym wydarzeniu to 
szansa na pokazanie tego, 
jak wiele wysiłku i  pracy po-
trzeba, by wspiąć się na taki 
poziom – podkreślała pro-
wadzącą tegoroczne zawody 

Iwona Pavlović, która sama 
wielokrotnie sięgała po tytuły 
w  krajowych i  zagranicznych 
zawodach, a dziś jest eksper-
tem i sędzią. 

Zgodnie z tradycją, publicz-
ność mogła ocenić talent oraz 
umiejętności poszczególnych 

zawodników i  zawodniczek 
w tańcach klasycznych i  laty-
noamerykańskich. Choć dla 
widowni impreza była oka-
zją do obserwowania wyjąt-
kowego widowiska, to sami 
uczestnicy w  trakcie sobot-
niej imprezy walczyli również 

o  kolejne punkty w  rankin-
gach i klasyfikacjach. 

Ogólnopolska Wakacjada 
Taneczna oraz Grand Prix Pol-
ski Ekstraklasy to wydarzenia 
współfinansowane ze środ-
ków Gminy Kobylnica i  Po-
wiatu Słupskiego.

Dopingują do wygranej 
i zagrzewają do walki. Tym razem 
same walczyły o puchary
W niedzielę, 3 czerwca na parkiecie hali przy Szkole Podsta-
wowej w Kobylnicy spotkały się aż 23 zespoły cheerleaders 
w różnych kategoriach wiekowych i różnych dywizjach.  

Eliminacje i  finały prze-
prowadzone zostały pod 
okiem 8 sędziów PSCh. 
Główne trofeum zawo-
dów, czyli Puchar Fair Play 
Wójta Gminy Kobylnica 
trafił do zespołu "Dziesią-
teczka" z Gdyni. 

Zespół Cheerleaders 

Maxi Hit Kobylnica zdo-
był złoto, czyli I  miejsce 
w  swojej kategorii wieko-
wej, co stanowi ogromny 
sukces kilkuletniej rywa-
lizacji. 

Grand Prix Cheerle-
aders o  Puchar Wójta 
Gminy zgromadziło około 

340 zawodników i zawod-
niczek z całego kraju. 

Organizatorzy zapraszają 
wszystkie dzieci z  Gminy Ko-
bylnica (klasy 1 - 3) na zajęcia 
odbywające się w hali sporto-
wej SP w Kobylnicy w ponie-
działki na godzinę 16:30.
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Rowerzyści podążali za starymi młynami
Za nami trzeci z cyklu pięciu rajdów rowerowych po Gminie Kobylnica. Tym razem cykliści wyruszyli w podróż szlakiem sta-
rych młynów. Jest to jedna z ciekawszych tras rowerowych w regionie, która łączy walory historyczne i krajobrazowe. 

- Rajd rozpoczęliśmy od 
krótkiego przemówienia 
Prezesa STR „Szprycha”, 
a  następnie przybyłych ro-
werzystów przywitał Wójt 
Gminy Kobylnica. Pogoda 
tym razem nam dopisała. 
Od rana uśmiechało się do 
nas piękne słońce, aczkol-
wiek co jakiś czas chowa-
ło się za chmurami. Przed 
startem każdy chętny mógł 
sprawdzić swój ogólny stan 
zdrowia w  punkcie prowa-
dzonym przez miłe panie 
z Poradni Promocji Zdrowia 
ze Słupska – relacjonuje Syl-
wia Okuń, jedna z organiza-
torek.

Pierwszy postój na hi-

storycznie ciekawej trasie 
cykliści mieli jeszcze w  Ko-
bylnicy, gdzie zachowały się 
ruiny młyna zbożowego - 
konstrukcja murowana (ce-
gła i  kamień) oraz szachul-
cowo-drewniana. Historia 
tego młyna sięga prawdo-
podobnie okresu średnio-
wiecza. W  późniejszym 
czasie należał do tzw. mły-
nów szpitalnych w Słupsku 
i nosił niemiecką nazwę Ho-
spital  Mühle. W początkach 
XIX w. był opuszczony aż do 
1850 r., kiedy to na mocy 
nowo obowiązującego pra-
wa mógł być odłączony od 
ówczesnych posiadłości 
szpitala słupskiego. Do-

konał tego młynarz Jacob 
Hermann. W  tym okresie 
nastąpiła przebudowa mły-
na oraz budynku młynarza. 
Wiosną 1945 r. obiekt zajęli 
żołnierze komendantury 
Armii Czerwonej. Pierwsza 
modernizacja po II wojnie 
światowej nastąpiła około 
1963 r., po przejęciu obiek-
tu przez gminę. Działał 
jeszcze do około 2001 roku. 
W 2004 r. młyn, który przez 
wieki stanowił nieodłączny 
element pejzażu Kobylnicy, 
spłonął.

Drugi młyn znajdował się 
w miejscowości Wrząca. Jest 
to stary młyn wodny, który 
został zachowany z istnieją-

cym wyposażeniem. 
- Jednak zanim dotarliśmy 

na miejsce, musieliśmy naj-
pierw pokonać kilkudzie-
sięciokilometrowy odcinek 
trasy prowadzący przez 
miejscowości Widzino, Re-
blino, Runowo Sławieńskie, 
Słonowice i  Słonowiczki. 
Są to miejscowości bogate 
w zabytki, m.in. w Widzinie 
jest cmentarz ewangelicki, 
a  w  Reblinie znajduje się 
zespół folwarczny z drugiej 
połowy XIX i  początku XX 
wieku - częściowo rozebra-
ny. Oprócz folwarku godny 
uwagi jest także założony 
w pierwszej połowie XIX w. 
rodowy cmentarz ewan-
gelicki, ze śladami nagrob-
ków i  cmentarnej kaplicy. 
Z  kolei w  Słonowicach 
mogliśmy dostrzec wznie-
siony z  cegły z  niewielką 
ilością głazów narzutowych 
kościół parafialny pw. św. 
Stanisława Kostki. Jest to 
salowy kościół zbudowany 
pod koniec XIX w. w  stylu 
neogotyckim, posiadający 
zabytkową gotycką wieżę 
frontową z  XIV w  – dodaje 
Okuń.

Po krótkim postoju we 
Wrzącej, grupa wyruszyła 
w  stronę kolejnych cieka-
wych miejsc, mijając po 
drodze Zbyszewo, Zagórki, 
Kończewo, Sierakowo i Łosi-
no. Pierwsze kilometry trasy 
nie należały do najłatwiej-
szych. Grunt był niekie-
dy piaszczysty i  wymagał 

sporych umiejętności od 
uczestników. Doskonale ra-
dziły sobie rowery górskie, 
natomiast rowery miejskie 
trzeba było prowadzić.

Zakończenie rajdu odby-
ło się na stadionie w Kobyl-
nicy, gdzie na wszystkich 
czekała już pyszna gro-
chówka. 

- Zaraz po posiłku przy-
stąpiliśmy do konkursu 
sprawnościowego i  strze-
leckiego, w  których każdy 
mógł wziąć udział - zarów-
no dzieci, młodzież jak i do-
rośli. Zdrowa rywalizacja 
towarzyszyła wszystkim. 
Po wyłonieniu zwycięzców 
Prezes STR Szprycha, Woj-
ciech Kleban, wręczył na-
grody ufundowane przez 
Gminę Kobylnica oraz Park 
Wodny Redzikowo. W  mię-
dzyczasie również został 
rozstrzygnięty konkurs edu-
kacyjny – tłumaczą organi-
zatorzy. 

Był to już trzeci z  pięciu 
rajdów organizowanych 
w  ramach projektu "Kobyl-
nica na rowery", którego re-
alizacja jest możliwa dzięki 
finansowej pomocy samo-
rządu. Wśród tych, którzy 
pojawią się przynajmniej 
na trzech z  pięciu rajdów 
zostanie rozlosowany rower 
trekkingowy ufundowany 
przez Wójta Gminy Kobyl-
nica. 

Fot. Wiktoria Bicimirska

Centrum Edukacyjne Technik 
informuje o  możliwości wzięcia 
udziału w bezpłatnych szkoleniach 
językowych (angielski, niemiecki, 
francuski) i  komputerowch w  do-
godnym dla Państwa terminie 
i miejscu.

Szkolenia będą zakończone bez-
płatnym egzaminem potwierdza-
jącym znajomość języka obcego 
na poziomie od A1 do C1 (TOEIC, 
TELC, WIDAF) oraz uzyskaniem 
kwalifikacji cyfrowych MICROSOFT.

Szczegółowe informacje doty-
czące projektu możecie Państwo 
uzyskać pod: nr tel. 59 841 71 09 
lub 535 379 154,

Więcej informacji można uzyskać 
na stronie internetowej www.tech-
nik.slupsk.pl lub osobiście w  sie-
dzibie Centrum Edukacyjnego 
„Technik” przy ul. Kopernika 28-31 
w Słupsku.

Koordynator projektu: Kazimierz 
Duda, kazimierz.duda@technik.
slupsk.pl

Trwają prace związane z  odbu-
dowaniem ulicy Nowej w Reblinie. 
Płyty, po których do tej pory po-
ruszały się pojazdy, uległy znisz-
czeniu i  trzeba było je wymienić. 
Prace prowadzone są przy udziale 
środków z  funduszu sołeckiego. 
Remont ma się zakończyć na prze-
łomie czerwca i lipca. 

Uprzejmie informujemy, że 
Przedsiębiorstwo Instalacji Przemy-
słowych i  Sanitarnych Ce-STA Sta-
nisław Cioczek z  siedzibą w  Słup-
sku (76-200) przy ul. Portowej 21, 
Wykonawca zadania inwestycyj-
nego pn. „Budowa sieci kanaliza-
cji sanitarnej, sieci wodociągowej 
wraz z przyłączami w miejscowości 
Wrząca, gmina Kobylnica”, po za-
kończeniu robót w  pasach drogo-
wych, przystąpił do prac odtworze-
niowych chodników w  okresie do 
dnia 30.06.2018 roku. 

Roboty budowlane wykony-
wane są na zlecenie Zamawiają-
cego, którym jest Spółka „Wodo-
ciągi Słupsk”.

Osobą do kontaktu z  ramienia 
Spółki „Wodociągi Słupsk” jest An-
drzej Mielczarek – inspektor nadzo-
ru – tel. kont. 609 095 070.

Osobą do kontaktu z  ramienia 
Gminy Kobylnica jest Teresa Osie-
wicz – inspektor ds. inwestycji infra-
strukturalnych i obiektowych – tel. 
kont. 530 264 799.

Osobą do kontaktu z  ramienia 
Wykonawcy (Przedsiębiorstwo 
Instalacji Przemysłowych i  Sanitar-
nych Ce-STA Stanisław Cioczek) jest 
Stanisław Cioczek – kierownik bu-
dowy - tel. kont. 602 513 495.

  W SKRÓCIE

Piłka nożna 
połączyła 
pokolenia

Na obiekcie sportowym 
Centrum Usług Wspólnych 
przy ulicy Wodnej w Kobylnicy 
w połowie czerwca rozegrano 
Międzynarodowy Turniej Piłki 
Nożnej Oldbojów oraz Super-
juniorów. Zmagania z  udzia-
łem kilkudziesięciu zespołów 
rozegrano już po raz szósty. 
Ostatnie dwie edycje odbyły 
się w Kobylnicy.

– Ubiegłoroczny turniej 
jest bardzo mile wspomina-
ny przez uczestników, dzieci 
i  ich rodziców. Dzięki wójto-
wi i  organizatorom nikt nie 
wyszedł stąd bez nagrody. To 
były puchary, nagrody rzeczo-
we, dyplomy i medale – mówił 
jeszcze przed rozpoczęciem 
czerwcowych zawodów Józef 
Konecki, który koordynuje or-
ganizację zawodów. 

Jeżeli chodzi o zespoły oldbo-
jów to wśród uczestników zna-
lazły się drużyny z gmin i miast 
partnerskich. Po raz pierwszy 
w  zawodach udział wzięli Wę-
grzy, a  także Słowacy i  Czesi. 
Reprezentacje poszczególnych 
krajów stanowili zawodnicy 
z miast partnerskich Gminy Ko-
bylnica. Obok nich oglądaliśmy 
także Białorusinów, Anglików 
i kilka zespołów regionalnych.

Równolegle swoje mecze roz-

grywali młodzi adepci futbolu. 
Zmagania obu grup obserwo-
wała spora grupa kibiców. 

- Ostatecznie pierwsze miej-
sce w turnieju zajął zespół „Ma-
luchy” z Niezapominajki, drugie 
miejsce zajęło przedszkole z Sy-
cewic, a  trzecie Słonecznikowe 
Przedszkole.  Drużyny otrzyma-
ły puchary a  wszyscy uczestni-
cy tej kategorii otrzymali meda-
le. W grupie starszej, zawodnicy 
rozegrali swoje pojedynki sys-

temem każdy z każdym. W sze-
ściu meczach padły aż 24 bram-
ki. Ostatecznie wygrał zespół 
Słupi Kobylnica i  jest to ich 
pierwsze zwycięstwo w  tej ka-
tegorii we wszystkich edycjach 
turnieju – informuje Józef Ko-
necki. 

Międzynarodowy Turniej Piłki 
Nożnej Oldbojów oraz Superju-
niorów odbył się dzięki wspar-
ciu kobylnickiego samorządu. 
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Ma ułatwić i usprawnić pracę 
dzielnicowych. Nowy sprzęt 
już w rękach policjantów
Policyjny tabor kobylnickiego posterunku wzbogacił się o nowy skuter. 
W zakupie jednośladu pomogły pieniądze pochodzące z gminnego 
budżetu. 

Czy funkcjonariusz na sku-
terze będzie ścigał przestęp-
ców? Takiej ewentualności 
nie można wykluczyć, ale 
nowy sprzęt dedykowany jest 
przede wszystkim dzielnico-
wym. Ma im pomóc w  szyb-
szym i łatwiejszym poruszaniu 
się po miejscowościach. 

- Niech służy dobrze funk-
cjonariuszom, ale przede 
wszystkim niech pomaga 

w  zapewnieniu bezpieczeń-
stwa mieszkańcom – mówił 
w trakcie uroczystości przeka-
zania Tomasz Majkowski, za-
stępca komendanta słupskiej 
policji. 

Agility 16+ to najnowsza 
odmiana najpopularniejszego 
modelu  KYMCO. Zaprojekto-
wany i  skonstruowany w  taki 
sposób, by świetnie spraw-
dzać się w  terenach typowo 

miejskich, ale dzięki dodatko-
wym rozwiązaniom dobrze 
radzi sobie także na bardziej 
zróżnicowanej nawierzchni.  

Już teraz na drogach gmin-
nych możemy oglądać mun-
durowych na skuterach. 

Zakupu skutera dokonano 
na podstawie porozumienia 
zawartego pomiędzy Gminą 
Kobylnica a  Komendą Woje-
wódzką Policji w Gdańsku. 

Strażacy z Wrzącej powtórzyli sukces
Sprawność, kondycja i zgranie decydowały o tym, która z jednostek OSP zwycięży w kolejnej edycji 
gminnych zawodów sportowo – pożarniczych. Z poszczególnymi konkurencjami najlepiej poradzili 
sobie ochotnicy reprezentujący jednostkę z Wrzącej, którzy zwyciężyli w generalnej klasyfikacji.

9 czerwca na stadionie sportowym w  Kwakowie rozegrano zawody 
sportowo – pożarnicze, w  których rywalizowały jednostki OSP działa-
jące na terenie Gminy Kobylnica. O zwycięstwie w rywalizacji decydo-
wała liczba punktów uzyskanych za czas osiągany w dwóch konkuren-
cjach – sztafecie i ćwiczeniu bojowym. Nad prawidłowym przebiegiem 
zawodów czuwali funkcjonariusze Komendy Miejskiej Państwowej 
Straży Pożarnej w Słupsku.

Po kilkudziesięciominutowej rywalizacji przystąpiono do wręczenia 
pucharów zwycięzcom oraz pozostałym drużynom biorącym udział 
w zawodach. Tegoroczną edycję zmagań na pierwszym miejscu zakoń-
czyła jednostka OSP Wrząca. Warto wspomnieć, że dla ochotników z tej 
jednostki było to już piąte zwycięstwo z rzędu w gminnych zawodach. 

W  dniu 16 czerwca na stadionie sportowym Potęgowie odbyły się 
Powiatowe Zawody Sportowo-Pożarnicze jednostek OSP z  terenu po-
wiatu słupskiego. W  zawodach udział wzięły zwycięskie drużyny z  za-
wodów gminnych, które odbyły się w  miesiącu maju i  czerwcu w  po-
szczególnych gminach. Do rywalizacji przystąpiły drużyny w kategorii 
męskie, kobiece oraz Młodzieżowe Drużyny Pożarnicze działające przy 
OSP dziewcząt i chłopców. 

W klasyfikacji zawodów czołowe miejsce zajęły drużyny:
• w grupie męskiej
1 miejsce – OSP Korzybie
2 miejsce – OSP Wrząca
3 miejsce – OSP Sierakowo
• w grupie kobiecej
1 miejsce – OSP Korzybie
2 miejsce – OSP Mielno
3 miejsce – OSP Wrząca
• w grupie MDP dziewcząt
1 miejsce – OSP Korzybie
2 miejsce – OSP Smołdzino
3 miejsce – OSP Duninowo 
• w grupie MDP chłopców
1 miejsce – OSP Duninowo
2 miejsce – OSP Podgóry
3 miejsce – OSP Mielno
W  klasyfikacji generalnej Powiatowych Zawodów Sportowo-Pożarniczych 

jednostek OSP z terenu powiatu słupskiego o puchar Starosty Słupskiego Zdzi-
sława Kołodziejskiego wygrała Gmina Kępice na drugim miejscu uplasowała się 
Gmina Kobylnica, a trzecie miejsce zajęła Gmina Dębnica Kaszubska. 

Zwycięzca tego-
rocznego koncer-
tu „Premiery” na 
Festiwalu w  Opolu 
będzie kolejnym 
zespołem, który 
zaprezentuje się 
w Kobylnicy. 

Tegoroczną edy-
cję Krajowego Fe-
stiwalu Piosenki 
Polskiej w  Opolu na 
długo zapamięta na 
pewno zespół Tulia. 
Śpiewające w  stro-
jach ludowych 
dziewczyny to naj-
większe zwyciężczy-
nie drugiego dnia 
festiwalu. W konkur-
sie "Premiery" ich 
piosenka "Jeszcze 
cię nie ma" nie miała 
sobie równych.

Grupę Tulia two-
rzą młode, ale bar-
dzo doświadczone 
artystki z  gruntow-
nym muzycznym 
wykształceniem. To 
głosy Joanny Sin-
kiewicz, Dominiki 
Siepki, Patrycji No-
wickiej i Tulii Biczak. 
W sobotę usłyszymy 
je w  amfiteatrze. 
Dziewczyny opowia-
dały w  Muzeum Wsi 
Opolskiej o  swojej 
płycie. Teledysk do 
premierowej pio-
senki był kręcony 
właśnie w skansenie 
w Bierkowicach.

Koncert zespo-
łu Tulia w  Kobylni-
cy już 25 sierpnia. 
Szczegółów szukaj-
cie niebawem na 
stronie internetowej 
Gminy Kobylnica.
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Baran 
21.03 – 20.04

Masz dobry 
czas na wyci-
szenie się i  zaj-

rzenie w głąb siebie. Przewar-
tościuj różne rzeczy i przestań 
się upierać przy tym, co Ci się 
w życiu nie sprawdza. Finanse 
– zastanów się, czego chcesz 
i zacznij działać. Los Ci sprzyja 
nawet w sytuacjach, w których 
trzeba ryzykować. Praca – nie 
bój się ryzyka i odpowiedzial-
ności, drąż temat konsekwent-
nie i pokonuj przeszkody. Jeśli 
się wycofasz, możesz tego 
żałować. Dom – wrócą jakieś 
stare sprawy, które trzeba 
uporządkować, ale samodziel-
nie tego nie rób, zdaj się na in-
nych. Miłość – nie szukaj pro-
blemów tam, gdzie ich nie ma. 
Karta Tarota: (Dwójka mieczy) 
– konieczność podjęcia trud-
nej decyzji. Twój los: naucz się 
żyć na większym luzie. Zapa-
miętaj: Jakie myśli wysyłasz, 
takie ściągasz zdarzenia. 

Byk 
21.04 – 21.05 
Staraj się sku-
piać na tym, co 
robisz w  danej 

chwili. Bądź bardziej obecny tu 
i  teraz. To sprawi, że będziesz 
mieć większy wpływ na swoje 
życie i  łatwiej zdobędziesz to, 
czego chcesz. Finanse – jeśli 
zaufasz losowi możesz się spo-
dziewać przypływu gotówki. 
Praca – korzystne propozycje 
wskazują Ci drogę, wykorzy-
staj szansę na rozwój. Dom – 
pewne rzeczy trzeba zacząć od 
nowa, masz rację nie daj sobą 
rządzić. Miłość – szczęście Ci 
sprzyja, wyjaśnią się sprawy, 
którymi zaprzątałeś sobie gło-
wę. Karta Tarota: / Biała Kar-
ta/ - zdaj się na los. Twój los: 
zdobądź umiejętność radzenia 
sobie ze stresem. Zapamię-
taj: Nie szukaj daleko tego, co 
masz blisko. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06
D o s k o n a l e 
wiesz, czego 
chcesz i  co 

jest dla Ciebie dobre. Szczęście 
Ci sprzyja, okazje będą się po-
jawiać, nie wiadomo skąd. Po-
wolność może spowodować 
utratę szans. Finanse – wszyst-
ko toczyć się będzie utartymi 
ścieżkami. Praca – masz okazję 

do zmian, awansu lub pod-
wyżki. Kontroluj relacje z ludź-
mi, staraj się łagodzić sytuacje 
i unikaj konfliktów. Dom – do-
bry czas na rozwiązanie wszel-
kich problemów. Na remonty 
i  rozbudowę domu. Miłość 
– trzymaj się raz obranego 
kierunku, aby w  przyszłości 
nie znaleźć się w  niekomfor-
towej sytuacji. Karta Tarota: /
Paź Buław/ - niespodziewane 
wydarzenie, które zapoczątku-
je nowy etap w  Twoim życiu. 
Twój los: wymaga od Ciebie 
większej dbałości o  kontakty 
z ludźmi. Zapamiętaj: Kto rano 
wstaje, temu Pan Bóg daje.

Rak 
22.06 – 22.07
P o w i n i e n e ś 
ufać sobie, 
swojemu wy-

czuciu i  intuicji. Nie pozwól 
sobą manipulować i  nie daj 
się łapać na śliczne słówka 
i  nie zaspakajaj potrzeb ma-
nipulatorów i  pochlebców. 
Finanse – bądź ostrożny, nie 
szalej z wydatkami. Praca – co 
się odwlecze, to nie uciecze. 
Inni zadbają o Twoje potrzeby. 
Dom – nie odkładaj niczego 
na później, bo możesz nagle 
ujrzeć przed sobą mur. Szu-
kaj nowych rozwiązań. Miłość 
– na siłę trwasz przy swoich 
racjach. Chyba czas dopuścić 
do siebie głos z zewnątrz i coś 
zmienić, aby nie przegapić. 
Coś istotnego. Karta Tarota: 
/ Paź kielichów/ - umiejętnie 
korzystaj z  pojawiających się 
okazji. Twój los: nie podejmuj 
pochopnych decyzji. Zapa-
miętaj: naucz się prosić o  po-
moc, nie jesteś sam.

Lew 
23.07 – 23.08
Twoją najlep-
szą cechą jest 
działanie, a  nie 

myślenie, które komplikuje 
Twoje sprawy. Nie bój się ry-
zyka, przestań analizować 
przeszłość i kręcić się w kółko. 
Wyznacz cel i działaj. Finanse – 
nie spodziewaj się zbyt wiele, 
ale masz szansę ukierunkować 
swoje finanse tak, aby przy-
szłość była bardziej zasobna. 
Praca – masz szansę zapewnić 
sobie poczucie bezpieczeń-
stwa na polu zawodowym. 
Staraj się nie unosić emocjami, 
honorem i  nadmiernymi am-
bicjami, aby sobie nie zaszko-
dzić. Dom – nie stawiaj spraw 

na ostrzy noża, abyś nie był 
zaskoczony efektami, na które 
nie będziesz przygotowany. 
Miłość – realnie oceniaj sytu-
ację, wówczas nie ulegniesz 
iluzji. Karta Tarota: (Koło Fortu-
ny) – okres odprężenia i spoko-
ju oraz szczęśliwych zbiegów 
okoliczności. Twój los: naucz 
się pozytywnego myślenia. 
Zapamiętaj: Im bardziej nie 
możesz czegoś zaakceptować, 
tym bardziej komplikujesz.

Panna 
24.08 – 23.09
Staraj się ni-
czego nie przy-
spieszać. Kieruj 

się rozsądkiem, korzystaj ze 
wsparcia i  dobrych rad auto-
rytetów, a masz szansę wypro-
wadzić na prostą wiele spraw, 
których do tej pory nie mogłaś 
rozwiązać. Pomoże Ci w  tym 
zdeterminowanie i  Twoja siła 
przebicia. Finanse – pojawiać 
się będą nowe okazje finan-
sowe. Korzystaj z nich, ale nie 
przekraczaj granic bezpie-
czeństwa. Praca – sytuacja nie 
jest zbyt jasna, dlatego opieraj 
się tylko na swojej intuicji. Nie 
szukaj winnych, bo to może 
pogorszyć Twoją sytuację. Le-
piej udawaj, że nic się nie stało. 
Dom – uzbrój się w cierpliwość 
i poczekaj trochę, a uda Ci się 
przekonać domowników do 
swoich racji. Będą liczyć się 
z  Twoim zdaniem. Miłość – 
poddawaj się chwili i  postaw 
na spontaniczność. Karta Ta-
rota: / Królowa kielichów/ - na 
twojej drodze pojawi się życz-
liwa kobieta. Twój los: wymaga 
od Ciebie tego, czego sama 
nie wymagasz od siebie. Zapa-
miętaj: Twoje piękno wypływa 
z wnętrza.

Waga 
24.09 – 23.11
Wycisz umysł 
i  pozbieraj my-
śli, uporządkuj 
sprawy, działa-

nia. Twoja siła tkwi w  harmo-
nii wewnętrznej, dbaj przede 
wszystkim o nią. Finanse – cze-
ka Cię dość dobry czas, ale nie 
rozpędzaj się. Nie podejmuj ry-
zykownych decyzji, nawet jeśli 
transakcja wydaje się korzyst-
na. Praca – idą zmiany. Zaufaj 
i zaakceptuj to, co się pojawia, 
nie trzymaj się na siłę starego 
systemu. Twoja kreatywność 
podsunie Ci dobre pomysły 
i  niekonwencjonalne rozwią-

zania. Dom – tkwisz w niezbyt 
miłej sytuacji, musisz się do 
wszystkiego emocjonalnie 
zdystansować. Miłość – czas 
spojrzeć na miłość nieco 
z  góry. Karta Tarota: / Trójka 
Buław/ - pozbądź się niechęci 
do innowacji. Twój los: Wy-
maga od Ciebie umiejętności 
cieszenia się każdą chwilą. Za-
pamiętaj: Gdzie dwóch się bije, 
tam trzeci korzysta.

Skorpion 
24.10 – 22.11
Nie walcz ze 
sobą, zaakcep-
tuj swoje minu-

sy. To pomoże Ci pogodzić się 
ze sobą, ze swoimi pozytyw-
nymi cechami i  słabościami. 
Finanse – będziesz mieć sporo 
wydatków, ale cierpliwe i kon-
sekwentne drążenie tematu 
pomoże Ci znaleźć pozytywne 
rozwiązania. Praca  - dużo za-
leży od Ciebie, od tego, czego 
naprawdę chcesz i  od samo-
dzielnego działania. Wygrasz, 
gdy zastosujesz właściwą stra-
tegię. Dom – przecież możesz 
się pogodzić z  rzeczywisto-
ścią, by nie trzymać się kurczo-
wo strzępków iluzji. Nic nie rób 
na siłę. Miłość – zaakceptuj to, 
że seks i erotyka też są ważne 
w  Twoim życiu uczuciowym. 
Karta Tarota: / Piątka mieczy/ 
- uda Ci się pokonać konkuren-
cję. Twój los: naucz się zacho-
wywać równowagę pomiędzy 
pracą a relaksami i przyjemno-
ścią. Zapamiętaj: Otrzymujesz 
od losu doświadczenia na mia-
rę swoich sił. 

Strzelec 
23.11 – 21.12
Nic na siłę nie 
uzyskasz po-
z y t y w n e g o, 
możliwy jest 

tylko stres i  napięcie. Nic się 
przeciwko Tobie nie sprzysię-
gło, wystarczy, że się rozluź-
nisz, a  sprawy pójdą łatwo. 
Będziesz osiągać wyznaczone 
cele. Finanse – małymi krocz-
kami do przodu, nie szalej 
z  wydatkami, a  wszystko się 
ułoży po Twojej myśli. Praca 
– możesz osiągnąć wiele, pod 
warunkiem, że nie cofniesz się 
z obranej drogi. Może pojawić 
się rywalizacja, która Ci nie 
zaszkodzi, jeśli będziesz reali-
zować swój plan wcześniej wy-
kreowany. Cierpliwość może 
Cię uratować od błędów. Dom 
– pozwól sobie na zmiany, każ-

da nadchodząca będzie dobra. 
Krótki wyjazd może Ci dobrze 
zrobić. Miłość – staraj się dążyć 
do porozumienia, rozmowy 
mogą przywrócić równowagę. 
Karta Tarota: / Ósemka mieczy/ 
- wszelkie ograniczenia mo-
żesz pokonać poprzez zmianę 
myślenia. Twój los: wymaga 
od Ciebie empatii w  relacjach 
z  ludźmi. Zapamiętaj: Nie taki 
diabeł straszny, jak go malują.

Koziorożec 
22.12 – 20.01
Twoja stanow-
czość i  konse-
kwencja spra-
wiają, że wiesz 

czego chcesz, jeśli trzeba to 
potrafisz poczekać, aż osią-
gniesz zamierzony cel. Takie 
postępowanie jest dla Ciebie 
właściwe i  przynosić będzie 
korzyści. Nie poddawaj się 
wpływom zmuszającym Cię 
do szybkiego działania bez 
wcześniejszego przemyślenia 
całej sprawy. Oprzyj się tym 
impulsom, aby nie przyspo-
rzyć sobie trosk. Kto wolniej 
jedzie, dalej zajedzie. Finan-
se – musisz całkowicie pod-
porządkować się aktualnej 
koniunkturze, życie samo 
pisze scenariusz. Praca – reali-
zuj pojawiające się pomysły 
i chwytaj w lot okazje, aby się 
dalej rozwijać. Umacniaj swoją 
pozycję, wygrasz, jeśli zasto-
sujesz odpowiednią strategię. 
Dom – czasami bywa nerwowo, 
ale w końcu sytuacje rozwiązu-
ją się korzystnie dla domow-
ników. Więcej luzu, a  będzie 
lepiej. Miłość – może powrócić 
jakaś nie do końca odrobiona 
lekcja z przeszłości. Postaraj się 
unikać starych przyzwyczajeń 
i  tych samych błędów. Dobrze 
odrobiona lekcja już nigdy nie 
wróci. Karta Tarota: / Dziesiątka 
Mieczy/ - może pojawić się ko-
nieczność zmiany perspektywy 
w  obliczu nowych informacji. 
Twój los: Wymaga od Ciebie 
jasnych, sprecyzowanych de-
cyzji. Zapamiętaj: Swoją siłę 
czerpiesz z  dogłębnej analizy 
sytuacji.

Wodnik 
21.01 – 18.02
Możesz czuć 
się trochę za-
gubiony i bę-
dziesz próbo-

wać na nowo odnaleźć siebie 
i sens życia. Tak naprawdę to 
Twoje akcje stale rosną, ale 

Ty tego nie zauważasz. Zwróć 
uwagę na to, co się ciągle 
powtarza w  Twoim życiu, 
a  zawsze budzi Twój protest. 
Jeżeli zobojętniejesz na po-
jawiające się problemy i  wy-
rzucisz je ze swojego wnę-
trza one naprawdę znikną. 
Finanse – los czuwa nad Tobą 
i  zawsze wyprowadza Cię na 
prostą. Im więcej ufasz loso-
wi, tym większe masz dary od 
niego. Praca – pojawiać się 
będzie wiele możliwości, ale 
Ty musisz dokonywać właści-
wych wyborów. Nie wstrzy-
muj nadchodzących zmian 
i  nie prowokuj konfliktów 
z ludźmi. Dom – jeżeli chcesz, 
aby wszystko funkcjonowa-
ło właściwie, musisz iść na 
ustępstwa, tylko tak możesz 
skorzystać. Miłość – nie bój 
się, jeżeli Twoje serce jest go-
towe, aby kochać. Nie ocze-
kuj zapewnień i  gwarancji, 
po prostu poddaj się uczuciu, 
otwórz się na miłość. Karta Taro-
ta: /Czwórka kielichów/ - moż-
liwość pojawienia się nowych 
szans w Twoim życiu. Twój los: 
naucz się ufać przeznaczeniu. 
Zapamiętaj: Po nocy przychodzi 
dzień, a po burzy – spokój.

Ryby 
19.02 – 20.03
Masz ochronę 
niebios. Nawet 
jeśli popełnisz 

błąd, lub coś skomplikujesz, 
znajdą się pozytywne rozwią-
zania lub ludzie, którzy wycią-
gną Cię z  tarapatów. Otwórz 
się na nowe, każda nawet naj-
mniejsza zmiana jest dla Ciebie 
dobra. Twój instynkt doskona-
le Ci podpowiada, jak powin-
naś żyć, by czuć się spełnioną. 
Finanse – jeśli masz jakiś plan 
dotyczący finansów i będziesz 
konsekwentnie tego się trzy-
mać, los pomoże Ci go zreali-
zować. Praca – potrzebujesz 
głębszych inspiracji, ale nie po-
dejmuj decyzji z dnia na dzień. 
Dom – ciesz się tym, co jest 
i nie doszukuj się na siłę odpo-
wiedzi na wszystkie pytania. 
Nie warto. Miłość – okaż wię-
cej cierpliwości, wszystko jest 
na dobrej drodze. Mniej mów, 
a więcej słuchaj. Karta Tarota: /
Kochankowie/ - trzeba będzie 
podjąć ważne decyzje. Twój 
los: naucz się cieszyć życiem. 
Zapamiętaj: Jeśli ciągle szu-
ka się czegoś nowego, moż-
na przegapić coś istotnego.

HOROSKOP
 na lipiec 2018

Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011



16 2018 r. KURIER SOŁECKI

Brydżowe zmagania 
wyłoniły najlepszych
Przez pięć miesięcy toczyła się walka o zwycięstwo 
w turnieju brydżowym „O Puchar Wójta Gminy Ko-
bylnica”. O końcowej klasyfikacji decydowały wyniki 
uzyskane w trakcie kilkunastu turniejów. W klasyfikacji 
generalnej najwięcej punktów uzyskał Bogusław Dyk 
reprezentujący Słupskie Towarzystwo Brydżowe. 

Ostatnia edycja brydżo-
wych zmagań została za-
inaugurowana w  styczniu. 
Jak przyznają organiza-
torzy, zgromadziła sporą 
liczbę uczestników. W  20 
turniejach z  udziałem par 
i  jednym indywidualnym 
rywalizowało 55 brydży-
stów. Ostatnie zmagania 
zorganizowano 26 maja.  

Turnieje rozgrywano 
w  czwartkowe popołudnia 
w  okresie od stycznia do 
kwietnia w  Słupsku, a  cykl 
zakończono Turniejem Po-
żegnalnym na zapis mak-
symalny organizowanym 
w  ramach „Dni Kobylnicy” 
w  Gminnym Centrum Kul-
tury i Promocji w Kobylnicy. 

Pożegnalny turniej zgro-
madził rekordową liczbę 
par. 18 duetów rywalizo-
wało w  walce o  podium. 
O  poziomie zawodów 
świadczą imponujące wy-
niki osiągane przez najlep-
szych.

Ryszard Konopka 
i  Krzysztof Materek ukoń-
czyli zawody z  wynikiem 
64%. Tuż za nimi uplasował 
się duet Kazimierz Zelga 
i Roman Budzik z wynikiem 
61%, który wyprzedził pary 
Grzegorz Gan-Antoni Ada-
miec i  Łukasz Gackowski-
-Stefan Lipiński. Obie pary 
uzyskały 60,6% 

Zgodnie z  regulaminem 
w klasyfikacji długofalowej 

liczyło się 15 najlepszych 
wyników, w  tym obowiąz-
kowo wynik turnieju indy-
widualnego. Cały cykl i pu-
chary ufundowane przez 
wójta wygrali więc Bo-
gusław Dyk (STB Słupsk), 
przed Mariuszem Pankie-
wiczem (Pianpur Sierako-
wice) i  Andrzejem Jasiń-
skim (STB Słupsk). 

Dodatkowo STB Słupsk 
prowadziło klasyfikację za-
wodników w  kategoriach 
sportowych. 

Najlepsi w  swoich ka-
tegoriach zawodniczych 
byli 

  1) Zawodnicy o WK=0.0-
1.0 Jerzy Szulc 
  2) Zawodnicy o  WK=1.5-
2.0 Łukasz Gackowski 
  3) Zawodnicy o  WK=2.5-
3.0 Mariusz Pankiewicz 
  4) Zawodnicy o  WK=4.0-
5.0 Andrzej Jasiński
  5) Zawodnicy o WK=7.0+ 
Bogusław Dyk
Najlepszą zawodnicz-

ką Młodzieżowego Domu 
Kultury (miejsca gdzie 
głównie organizowano 
rozgrywki)  okazała się Iza-
bela 

Wyniki turnieju jak i kla-
syfikacji długofalowej 
ogłosiła Maria Tomczew-
ska - sędzia zawodów, bę-
dąca zarazem Sekretarzem 
Słupskiego Towarzystwa 
Brydżowego.

W Lubuniu rozegrano zawo-
dy z cyklu Korony Północy
W sobotę, 2 czerwca, w szranki stanęli śmiał-
kowie, którzy odważyli się ruszyć na trasę rajdu 
nordic walking i biegu przełajowego w 30 - stop-
niowym upale. 

Na starcie pojawiło się 
około 130 zawodników, 
którzy dzielnie zmagali się 
z dystansem 5 i 10 km oraz.. 
pogodą. Tego dnia w Lubu-
niu termometry wskazywały 
niemal 30 stopni Celsjusza. 
Wyjątkowa trasa i  świetne 
humory pozwoliły jednak 
przezwyciężyć nawet upał. 

Wszyscy uczestnicy 
otrzymali piękne pamiątko-
we medale z rąk Wójta Gmi-
ny Kobylnica, a wielu z nich 
wyróżnienia. Zawodnicy, 
którzy zajmowali miejsca na 

podium, wracali do domów 
z  oryginalnymi pucharami 
w  formie części budowli, 
które po ukończeniu całego 
cyklu „Korony Północy Pol-
ski” mają utworzyć twier-
dzę.

Kolejne zawody z  cy-
klu odbędą się 30 czerwca 
w  miejscowości Mosina. 
Będą to zawody o  randze 
Mistrzostwa Świata Nordic 
Waling - World NW Cham-
pionship, wchodzące 
w  skład Korony Zachodu 
i Północy Polski #3.

20 maja odbyły się już V Zawody 
Strzeleckie na strzelnicy klubu "Gryf 
Słupski" przy ul. Zamiejskiej w Słup-
sku. Udział w nich wzięło 60 osób. 

Zawody przebiegały w  przyjaznej 
atmosferze. Uczestnicy mogli spraw-
dzić się w kilku konkurencjach  takich 
jak karabin sportowy, karabin sporto-
wy - dzieci, pistolet sportowy, pistolet 
centralnego zapłonu, rewolwer, finał 
australijski. Zawodnicy walczyli o  pu-
chary i  medale, które wręczał sam 
Wójt Gminy Kobylnica Leszek Kuliń-
ski. Na strzelnicy nie zabrakło również 
młodych zawodników – dzieci, które 
dzielnie strzelały, dobrze się przy tym 
bawiąc. 

Jak zawsze nie zabrakło poczęstun-
ku w  postaci chleba ze smalcem czy 
kiełbasek.

„Orzeł” wywalczył 
kolejne medale

Kolejne medale w kolekcji Uczniow-
skiego Klubu Sportowego „Orzeł” 
Kończewo. Podopieczni Doroty Barci-
kowskiej starty w zawodach w Słupsku 
i  Jezierzycach mogą zaliczyć do bar-
dzo udanych. 

19 maja w  Jezierzycach odbył się 
XXII Majowy Turniej Judo Dzieci i Mło-
dzików. Startowały zawodniczki i  za-
wodnicy z województw: pomorskiego, 
zachodnio-pomorskiego oraz kujaw-
sko-pomorskiego w czterech grupach 
wiekowych.

- Uczniowski Klub Sportowy „Orzeł” 
Kończewo w grupie dzieci urodzonych 
w  latach 2009 i młodsi reprezentował 
Maciej Jerszyński. W  kategorii wago-
wej do 38kg zawodnik z Gminy Kobyl-
nica był bezkonkurencyjny – podkre-
śla Dorota Barcikowska, szkoleniowiec 
„Orła”. Zwyciężył dwie walki, obie 
przed czasem i  zdobył złoty medal 
w swojej kategorii – dodaje. 

Polski Związek Piłki Nożnej zdecydo-
wał o organizacji w Kwakowie jednego 
z etapów projektu Akademia Młodych 
Orłów. To spore wyróżnienie dla nie-
wielkiej miejscowości, która od kilku 
lat może poszczycić się sukcesami 
w młodzieżowej piłce nożnej. 

Akademia Młodych Orłów (AMO) 
– to nowy pomysł Polskiego Związku 
Piłki Nożnej na szkolenie adeptów fut-
bolu oraz trenerów. Głównym celem 
całego przedsięwzięcia jest usyste-
matyzowanie i  ujednolicenie procesu 
treningu i  kształcenia zawodników 
poprzez organizowane w  całym kraju 
zajęcia ze szkoleniowcami z  ramienia 
PZPN. 

Jedna z  takich konferencji została 
zorganizowana 12 czerwca w  Kwako-
wie. Oprócz gospodarzy, wzięli w niej 
udział przedstawiciele UKS „Sparta” 
Sycewice, KS Potęgowo, „Jantar” Ust-
ka oraz kilku trenerów reprezentu-
jących kluby piłkarskie ze Słupska. 
Trenerzy wzięli udział w  konferencji 
szkoleniowej, a zwodnicy z roczników 
2005/2006 i  2007/2008 w  specjalnej 
grze pokazowej.

  SPORT W SKRÓCIEDuże sukcesy w Powiatowej 
Olimpiadzie Młodzieży

Gmina Kobylnica zwyciężyła w  klasyfikacji generalnej Powiatowej Olimpia-
dy Młodzieży. Wyniki zostały ogłoszone podczas uroczystego podsumowania 
trwających kilkanaście miesięcy zmagań młodych sportowców. W ręce trenerów 
i  uczniów z  naszej gminy trafiły też puchary i  dyplomy za sukcesy odniesione 
w poszczególnych klasyfikacjach.

Mocnym akcentem zaznaczyli swoją obecność w Powiatowej Olimpiadzie Mło-
dzieży uczniowie kobylnickich szkół. Z Główczyc, gdzie dokonano uroczystego 
podsumowania tegorocznej edycji całej imprezy, przywieźli aż sześć pucharów, 
które są nagrodą za osiągnięcie wysokich miejsc w  poszczególnych klasyfika-
cjach. Wręczenia nagród i pucharów dokonali starosta słupski Zdzisław Kołodziej-
ski oraz prezes Słupskiego Szkolnego Związku Sportowego Jerzy Polak. 

Tegoroczne sukcesy Gminy Kobylnica to:
  I miejsce w klasyfikacji generalnej gmin 
  I miejsce w klasyfikacji generalnej gimnazjum w Kobylnicy 
  I miejsce w klasyfikacji generalnej chłopców dla gimnazjum w Kobylnicy
  I miejsce w klasyfikacji generalnej dziewcząt dla gimnazjum w Kobylnicy 
  III miejsce w  klasyfikacji generalnej dziewcząt dla szkoły podstawowej 
w Kobylnicy
   III miejsce w  klasyfikacji generalnej chłopców dla szkoły podstawowej 
w Kwakowie 

Uroczyste zakończenie Powiatowej Olimpiady Młodzieży w tym roku zorganizo-
wano w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Główczycach. W spotkaniu uczestni-
czyli przedstawiciele poszczególnych samorządów oraz dyrektorzy szkół.

Gminę Kobylnicę reprezentowali: Wójt Leszek Kuliński, Dyrektor Szkoły Podsta-
wowej w Kobylnicy Jan Wild, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kwakowie Andrzej 
Wojtaszek, nauczycielki wychowania fizycznego z  Kobylnicy Agnieszka Kwinta 
i Olga Kwapis oraz uczniowie i uczennice z obu szkół. 


